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SVIATKY POKOJA
Opäť je tu deň svätý, plný lásky a pokoja,
z komínov sa dymí, v oknách svietia stromčeky,
čas, kedy i myšlienky v hlave tíško postoja,
deň taký, ako iné a predsa niečím nový, veliký.

Štedrý deň tíško ako duch prichádza pred dvere,
s vôňou darčekov a rôznych vianočných jedál.
Do spomienok sa myšlienka na odídených berie,
deň taký, ktorý by si za žiadnu cenu nedal.

Je Štedrý deň, Ježiško už klope, chcel by k vám,
no srdcia sú ešte zatvorené ťarchou mamona,
nepustia ho plné ruky darčekov otcov i mám,
márne nám hádže svoj pokoj Boží do lona. 

Otvorme dvere, no hlavne svoje srdcia otvorme,
Štedrý deň je plný lásky a otvorených ľudských rúk,
nie batohy plné, lež seba v tento deň dotvorme,
a zbavme sa ťarchy na duši a ostatných múk.

Nech tento deň len k dobrým činom zalieta,
dobro nech sa všade stelie ako kadidlový dym,
pripojme sa k prosbám, za mier celého sveta,
k davu ľuďom dobrej vôle, pripojme sa i my k nim.

Profesor Jozef Halgoš

Pokojné prežitie vianočných sviatkov v kruhu rodiny 
a úspešný nový rok vám praje 

starosta obce a poslanci obecného zastupiteľstva.

Milí spoluobčania,
len pred pár dňami začal posledný mesiac v roku – 

december. Je to mesiac, v ktorom sa všetci akosi naháňame. 
Chceme urobiť všetko, čo sme nestihli počas celého roka a 
zároveň sa pripravujeme na najkrajšie sviatky. Tešíme sa na 
Vianoce, na spoločné stretnutia v kruhu rodiny a veľakrát si až 
vtedy uvedomíme, čo sme mali ešte urobiť a potom si to dáme 
ako predsavzatie do nového roka. Takmer vždy, ale nakoniec 
konštatujeme, že skutočnými hodnotami sú zdravie a pokoj 
v rodine či u našich najbližších.

Samozrejme, v tomto období aj hodnotíme, čo sme za 
upynulých dvanásť mesiacov urobili a čo nás čaká v ďalšom 
období. V nasledujúcich riadkoch si môžete prečítať, čo sa 
udialo u nás v obci za posledné tri mesiace.

DIANIE V OBCI
Výsledky zisťovania názoru občanov

Na základe výzvy v minulom čísle Soblahovských novín sme 
zisťovali záujem našich domácností o 120-litrovú hnedú 
zbernú nádobu na bioodpad s plánovaným vývozom 40x za 
rok. Myslel som si, podľa reakcií mnohých z vás, že záujem 
o túto službu bude podstatne väčší. Žiaľ, záujem prejavilo 
formou návratky len 10 domácností, a teda tento spôsob 

zberu biologického odpadu by bol finančne veľmi náročný 
pri takom malom záujme (spoločnosť Marius Pedersen bola 
ochotná chodiť pri záujme min. 50 domácností), preto všetko 
zostáva rovnako ako v roku 2024. Bol som presvedčený, že 
uvedená služba bude pre skupinu občanov Soblahova, ktorí 
nemajú na svojich pozemkoch zriadené biokomposty, veľmi 
zaujímavá, nakoľko tomu nasvedčujú aj skúsenosti z iných 
obcí (info od prevádzkovateľa). Dokonca po zavedení služby 
sa veľmi razantne zvýšil záujem aj ďalších obyvateľov. Keďže 
však u nás nie je potrebný záujem, zatiaľ táto služba nebude 
poskytovaná.

Ďalšia oblasť zisťovania formou dotazníka-návratky bola 
otázka týkajúca sa parkovania na verejných komunikáciách 
a priľahlých plochách. V ankete boli predstavené tri možnosti 
s nasledovným výsledkom:
1. Parkovať a odstavovať vozidlo len na odstavných plochách, 

ktoré nezasahujú do cestnej premávky
- za túto alternatívu hlasovalo 40 spoluobčanov.

2.  Parkovať a odstavovať vozidlo výlučne na svojom pozemku 
s výnimkou miest na to určených
- za túto alternatívu hlasovalo 98 spoluobčanov.

3.  Iný návrh
- za túto alternatívu hlasovalo 28 spoluobčanov (návrhy: 
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ponechať aktuálny stav, zriadiť obytné zóny, zakázať 
dodávkam a väčším autám parkovať v obci, zakázať 
firemným autám parkovanie, spoplatniť parkovanie... a boli 
tu aj otázky občanov, ktoré sa týkali inej oblasti, ako napr. 
chýbajúce informácie o Dome seniorov, cyklochodníku, 
kanalizácii, o kúpe obecného elektrického auta a iné. 
Myslím, že všetky dané skutočnosti boli spomenuté 
v Soblahovských novinách a ak niekto potrebuje ku 
konkrétnej otázke viac informácií, nech sa páči, zastavte 
sa na obecnom úrade, prípadne mi napíšte e-mail (nie 
anonymne) alebo si dohodnite termín stretnutia a všetko 
vysvetlím detailnejšie.

Z výsledkov ankety vychádza, že 59 % občanov si praje, 
aby každý parkoval na svojom pozemku. To znamená, že 
každá rodina by mala vlastniť len toľko automobilov, koľko 
ich vie zaparkovať za vlastnou bránou a myslieť na to, že aj 
prípadná návšteva bude mať svoje miesto vo dvore.

Je nám samozrejme jasné, že sa to nedá dosiahnuť zo dňa 
na deň a pre každú alternatívu je potrebné vykonať množstvo 
právnych krokov, aby realizácia bola právne v poriadku. 
Preto sme sa s poslancami dohodli, že v prvom kroku by 
sme nariadili striktne (aj s udeľovaním pokút) alternatívu 1. 
Parkovať a odstavovať vozidlo len na odstavných plochách, 
ktoré nezasahujú do cestnej premávky.

V horizonte 2-3 rokov by sme následne prešli na variant 2. 
Parkovať a odstavovať vozidlo výlučne na svojom pozemku 
s výnimkou miest na to určených, ktorý odhlasovala väčšina občanov.

Chcel by som vás preto požiadať, aby ste využili tento 
časový horizont na úpravu svojho pozemku tak, aby ste boli 
na danú skutočnosť neskôr pripravení.

Kyselka

Horňanskú kyselku pozná každý Soblahovčan. Hlavne tí 
starší tam trávili veľa času či už s deťmi na opekačkách, ale 
aj v minulosti sa v blízkosti uskutočňovali ľudové veselice. 
Taktiež sme boli zvyknutí, že sme tam chodili na kyselku s tým, 
že sú tam dva zdroje a každá kyselka má inú chuť. Tá od obce 
bola vždy výraznejšia s vajcovou chuťou. A tento prameň nám 
cca pred dvoma rokmi prestal fungovať. Hľadali sme riešenia a 
teraz v novembri sme sa rozhodli pokúsiť sa obnoviť prameň. 
Po otvorení sme zistili, že dubový zrub je úplne zhnitý. Po jeho 
odstránení bolo zrejmé, že kyselka sa v hĺbke cca 1,5 metra 
nachádza, ale niekde sa stráca. Za pomoci našich chlapov 

pracujúcich v obci a hasičov sme kompletne celý prameň 
vyčistili, vysali nánosy blata a odstránili spadnuté bočnice 
z ílovej hliny. Vo veľmi krátkom čase z dôvodu opakovaného 
zatopenia bola vložená nová rúra a všetky bočné úniky boli 
utesnené špeciálnym vodotesným betónom bez chemických 
prísad. Výsledkom je skutočnosť, že prameň znovu tečie. 
Zároveň sme požiadali Úrad verejného zdravotníctva 
o vykonanie kontroly oboch prameňov.

Autobusové zastávky

V roku 2001 boli v obci osadené nové zastávky s drevenou 
konštrukciou a dreveným šindľom. Boli estetickým doplnkom 
našej dediny, no čas (23 rokov) ukázal svoju silu. Drevené 
nosné prvky boli už značne poškodené a bolo potrebné dve 
zastávky vymeniť. Nové moderné zastávky zapadli do prostredia, 
sú väčšie, s priestorom na oznamy a letáky a v roku 2025 by 
sme radi doplnili osvetlenie a po optickom kábli aj voľnú wi-fi. 
Finančné náklady za obe zastávky boli cca 9 200 €.

Protipovodňové opatrenia

Už niekoľko rokov robíme postupné kroky na to, aby sme 
eliminovali riziká spojené s prívalovými dažďami v obci. 
V minulom období sme urobili niekoľko opatrení na Kúrii, 
Železničnej ulici II. – Rybníky, pri ihrisku. Voda tiež pri 
prívalových dažďoch od školy zaplavovala Kolónie. Tu sme už 
v minulosti vykonali niekoľko opatrení, ktoré aj podľa občanov 
značne pomohli, ale bolo potrebné ešte vykonať – opraviť 



chyby z minulosti a nanovo vyspádovať odvodňovací žľab pred 
domami 449 – 451. Po dohode s vlastníkmi nehnuteľností, 
rodinami Jozefa Valacha, Anny Klognerovej a Jána Ďuráčiho, 
ktorí svojpomocne vykonali nové vyspádovanie a zdvihnutie 
odvodňovacieho rigola tak, aby voda už neohrozovala 
nehnuteľnosti v tejto časti Kolónie.

Taktiež na vstupe od Trenčína po ľavej strane sa pri silných 
dažďoch voda vylievala takmer do polovice cesty, a to 
len z dôvodu, že odvodňovací rigol a nadväzujúce priepusty 
neboli v minulosti správne zrealizované. Aj v tomto prípade 
podal pomocnú ruku náš občan p. František Drienka. Obec aj 
v tomto prípade kompletne zabezpečila materiál. Dovoľte mi 
aj touto cestou poďakovať všetkým horeuvedeným občanom 
za pomoc. ĎAKUJEM.

Bezpečnosť v obci

Aj v oblasti bezpečnosti bolo v poslednom období 
vykonaných niekoľko opatrení. Cesta do školy bola hlavne 
v časoch, keď rodičia privážali a odvážali deti zo školy, 
nebezpečná. Pre väčšiu bezpečnosť boli v októbri na ulici ku 
škole osadené nové dopravné značky, vyznačený priechod 
pre chodcov a ešte aj doplnený nový spomaľovací pruh. 
Uvedená investícia stála 2 000 €.

 

KULTÚRA

Kultúrny život sa nezastavil ani v posledných mesiacoch 
roka 2024. Obec sa opäť zapojila do medzinárodného projektu 
Noc divadiel. Už desať rokov existuje naša obec na mape 
miest a obcí, ktoré sa zapájajú do tohto projektu a Soblahov 
patrí medzi 15 miest a obcí na Slovensku. Herci z Mestského 
divadla v Trenčíne nám tentoraz predviedli politickú satiru 
s názvom Čaj u pána senátora a sála PD Soblahov bola 
naplnená prakticky na maximum. Tešíme sa takémuto záujmu 
občanov o kultúru.

Kultúrny život obce sa v jesenných mesiacoch odohráva 
najmä v priestoroch Obecného domu, kde sa každoročne 
s vami stretávame pri oslavách špeciálnych životných udalostí, 
akými sú privítanie novonarodených občiankov do života obce či 
oslava životných jubileí jednotlivcov, ale aj oslava dlhoročného 
manželstva, ktoré sa každým rokom stáva stále viac a viac 
výnimočným. Všetko sú to príjemné stretnutia s vami...

December a s ním aj príchod adventu sa nesie už 
v predvianočnej atmosfére. Námestie sa tento rok pýši novým 
prvkom – adventným vencom, ktorý ozdobili šikovné žienky 
(Monika Červeňanová, Marta Drienková, Lucia Paučeková 

a Silvia Holubek Šalkovská) a každú nedeľu nám ďalšia 
sviečka bude pripomínať blížiace sa vianočné sviatky... Do 
obce opäť zavítal (najmä) deťmi očakávaný Mikuláš aj so 
svojimi pomocníkmi a samozrejme, aj so sladkými balíčkami. 
Deti si užili sprievod tentokrát opačnou trasou z Kostola sv. 
Mikuláša do stredu obce, kde spoločne s Mikulášom pomohli 
rozsvietiť vianočnú výzdobu.

Ďalšou príjemnou akciou bolo 
i Posedenie pri vianočnom punči 
v sobotu pred druhou adventnou 
nedeľou, kde ste sa mohli stretnúť 
pri pohári punču či vareného 
vínka a ozvláštniť si adventný 
čas a deti si zase mohli v tvorivej 
dielni ozdobiť medovníčky.

Na 2. sviatok vianočný nás ešte čaká tradičná Štefanská 
jazda pri Hostinci u Ondreja. Okrem tradičných domácich 
koledníkov sa môžete tešiť aj na cezpoľných hostí – Selčanov, 
ktorí prinesú veselú atmosféru.

Pred koncom roka zasa dobre padne príjemná prechádzka 
alebo túra na Ostrý vrch, na ktorú vás pozývajú naši turisti.

Bližšie informácie o všetkom, čo sa udialo alebo do konca 
roka udeje, sa dočítate na ďalších stránkach. Chcem sa 
poďakovať všetkým organizátorom akýchkoľvek kultúrnych 
podujatí pod záštitou obce (alebo s jej spolupodieľaním), ktorí 
sa počas celého roka snažia vytvoriť niečo pekné pre vás, 
aby ste si oddýchli, zabavili sa alebo strávili príjemný čas. 
Každý do toho dáva, čo vie a môže. Dôležité je, každý to robí 
s radosťou. Ďakujem vám!

EKONOMIKA

Blíži sa koniec roka a to je obdobie, kedy sa schvaľuje 
rozpočet obce na nasledujúci rok. Ak sledujete celospoločen-
skú situáciu, tak pravdepodobne viete, že rok 2025 bude veľmi 
zložitý ako pre vás a vaše rodiny, tak aj pre obce. Vláda nám 
pripravila množstvo zmien, no treba jasne povedať, že niekto 
to všetko zaplatiť musí. Nám ako obci síce vzali z kompetencií 
škôlky, ale zároveň aj zobrali viac finančných zdrojov, ako nás 
reálne škôlky stáli v roku 2024. Napr. aj starostlivosť o budovu 
zostala obci! Taktiež nám zo zákona prikázali od 1.1.2025 
zabezpečiť opakované triedenie komunálneho odpadu, čo 
stojí značné finančné zdroje. Aby to nebolo všetko, parlament 
koncom novembra zrušil túto povinnosť novelou zákona, 
a po zistení chyby, opäť prijali novelu novely... Situácia je taká, 
že do roku 2027 platí odloženie dotrieďovania komunálneho 
odpadu. Náklady na zvýšenú DPH a infláciu zostávajú.

Treba  podotknúť, že všetky opatrenia konsolidácie financií 
budú mať vplyv na vaše aj obecné financie.

Pri týchto zlých správach však mám aj jednu dobrú. 
Ekonomika obce je v dobrej kondícii, čo potvrdili i výsledky 
celoslovenského hodnotenia miest a obci Slovenska 
spoločnosťou INEKO. Obec Soblahov je podľa týchto kritérií 
z 37 miest a obcí Trenčianskeho okresu na 3. mieste s 
rovnakým počtom bodov ako druhý v poradí. Z tohto výsledku 
sa veľmi tešíme, lebo je to akoby naše vysvedčenie (zdroj: 
https://www.hospodarenieobci.sk/).

Na záver mi dovoľte popriať vám pokojné, požehnané 
a milostiplné vianočné sviatky strávené v teple domova 
v kruhu vašich najbližších.

Do nového roku 2025 vám prajem všetko dobré, najmä 
zdravie a veľa úspechov a splnených prianí v osobnom 
i pracovnom živote.

S úctou
Marian Hudec, starosta obce
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Z ROKOVANIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA OBCE SOBLAHOV
Z rokovania Obecného zastupi-
teľstva obce Soblahov dňa 6.11.2024
Zobralo na vedomie čerpanie 
rozpočtu obce Soblahov k 30.9.2024.
Schválilo Plán zasadnutí OcZ na rok 
2025 nasledovne: 12.2., 9.4., 18.6., 
10.9., 5.11., 10.12.
Zobralo na vedomie zmenu nákladov 
v zariadení školského stravovania na 
nákup potravín na jedlo, v 3. finančnom 
pásme, podľa nariadení Ministerstva 
školstva, vedy a výskumu SR s účinnos-
ťou od 1.1.2025.

Z rokovania Obecného zastupiteľstva 
obce Soblahov dňa 11.12.2024 
Schválilo VZN obce Soblahov č. 
1/2024 o mieste a čase zápisu dieťaťa 
na plnenie povinnej školskej dochádzky 
v ZŠ, o určení výšky príspevku na 
čiastočnú úhradu nákladov v MŠ a o 
určení výšky príspevku na čiastočnú 
úhradu nákladov na činnosť ŠKD.
Schválilo VZN obce Soblahov č. 2/2024 
o určení výšky príspevku na čiastočnú 
úhradu nákladov, výšky príspevku na 
režijné náklady a podmienky úhrady v ŠJ v 
zriaďovateľskej pôsobnosti obce Soblahov.
Schválilo VZN obce Soblahov 
č. 3/2024 o miestnych daniach a 
miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady na 
území obce Soblahov.
Schválilo rozpočet obce Soblahov  
vrátane programov a podprogramov na 
rok 2025.      

PRIZNANIE K DANI Z NEHNUTEĽNOSTÍ

KTO MÁ NÁROK NA  ODPUSTENIE ALEBO ÚĽAVU Z MIESTNEHO POPLATKU ZA KO?

Ak daňovník v priebehu roka 2024 predal alebo nadobudol, skolaudoval, kúpil či inak získal nehnuteľnosť, prípadne ak mu bolo 
vydané na pozemok stavebné povolenie, je povinný podať daňové priznanie k dani z nehnuteľností najneskôr do 31. januára 
2025. V prípade, že nehnuteľnosť zdedil, má povinnosť podať daňové priznanie k dani z nehnuteľností do 30 dní od nadobudnutia 
právoplatnosti dedičského konania. Pri miestnej dani za psa sa daňové priznanie podáva kedykoľvek počas roka vtedy, keď 
si niekto kúpi alebo zaobstará psa a ten bude starší ako 6 mesiacov, musí to priznať obci do 30 dní odo dňa vzniku daňovej 
povinnosti. Táto povinnosť je jednorazová a netreba ju opakovať. Daňové priznanie sa podáva opäť až vtedy, keď si vlastník 
napríklad kúpi ďalšieho psa alebo jeho pôvodný pes uhynul. Vtedy sa podáva len čiastkové daňové priznanie, kde sa uvádzajú iba 
zmeny oproti dovtedy podanému priznaniu. Tlačivo v listinnej podobe môže daňovník získať priamo u správcu dane na obecnom 
úrade, prípadne si stiahnuť a vytlačiť editovateľné tlačivo zo stránky obce na: www.soblahov.sk/pre-obyvatelov/ziadosti-a-tlaciva.

Ak si nie ste  istý, či máte alebo nemáte daňové priznanie podať, obráťte sa na obecný úrad, v ktorého katastri sa vaša 
nehnuteľnosť nachádza. Radi vám s tým pomôžeme!                 Správca dane

V súvislosti s poplatkom za komunálny odpad oznamujeme občanom, že žiadosti o odpustenie alebo zníženie miestneho 
poplatku za komunálny odpad na rok 2025 a doklady potrebné k žiadosti je poplatník povinný predložiť správcovi poplatku na 
obecný úrad do 31.3.2025. Žiadosť si môžete vyzdvihnúť na OcÚ alebo vytlačiť z internetovej stránky obce: www.soblahov.sk/
pre-obyvatelov/ziadosti-a-tlaciva. Oprávnenými žiadateľmi sú:
•  fyzická osoba, ktorá preukáže, že sa v určenom období od 1.1.2025 – 31.12.2025 dlhodobo zdržiava v zahraničí viac ako 90 dní,
•  FO (fyzická osoba), ktorá preukáže, že zaplatila poplatok za komunálny odpad v mieste trvalého alebo prechodného bydliska,
•  FO, ktorá je umiestnená v ústave na výkon trestu odňatia slobody,
•  FO, ktorá študuje mimo obce a je ubytovaná v zariadení poskytujúcom ubytovanie,
•  FO, ktorá pracuje mimo trvalého bydliska (s výnimkou denne dochádzajúcich); doklad preukazujúci dôvod poskytnutia 

poplatkovej úľavy: pracovná zmluva a potvrdenie o prechodnom pobyte v mieste pracoviska (príp. potvrdenie ubytovacieho 
zariadenia o spôsobe ubytovania),

•  rodiny so 4 a viac nezaopatrenými deťmi; pokiaľ dieťa dokončilo v príslušnom spoplatňovacom období povinnú školskú 
dochádzku, je potrebné k žiadosti priložiť aj potvrdenia o štúdiu dieťaťa. 

Zobralo na vedomie viacročný rozpočet 
vrátane programov a podprogramov na 
roky 2025 - 2027.
Schválilo odpredaj pozemku - parcela 
C KN č. 4060/6, zastavaná plocha 
a nádvorie o výmere 40 m² v k.ú. 
Soblahov, ako prípad osobitného 
zreteľa, do vlastníctva Michalovi 
Dudíkovi za cenu 1 200 €.
Schválilo odpredaj pozemku - parcela 
C KN č. 4060/7, zastavaná plocha 
a nádvorie o výmere 20 m² v k.ú. 
Soblahov, ako prípad osobitného 
zreteľa, do vlastníctva Ing. Milanovi 
Šimunkovi a Božene Šimunkovej za 
cenu 600 €.
Dôvod osobitného zreteľa: Predmetné 
parcele sú ohradené plotom a boli 
dlhodobo užívané predchádzajúcimi 
majiteľmi a sú naďalej užívané 
terajšími vlastníkmi. Na pozemkoch 
sa nachádza prípojka plynu, žumpa a 
vodovodná šachta.
Schválilo zámenu pozemkov -  
novovytvorený pozemok C KN parc. č. 
986/5 o výmere 165 m2, zastavaná plocha 
a nádvorie a zároveň novovytvorený 
pozemok parcela registra C KN č. 986/4 
o výmere 69 m², zastavaná plocha a 
nádvorie vo vlastníctve obce Soblahov 
za pozemok - novovytvorený pozemok 
parcela registra C KN č. 987/3 o výmere 
155 m², záhrada vo vlastníctve Daniela 
Holúbka a zároveň novovytvorený 
pozemok parcela registra C KN č. 
987/1 o výmere 79 m², záhrada v 

podielovom vlastníctve ¼ pre každého: 
Mária Janíčková, Ivan Janíček, Roman 
Janíček a Alena Šedivá.
Zámena súvisí s usporiadaním 
pozemkov pre dosiahnutie súvislých 
pozemkových celkov.
Schválilo zámenu pozemkov v k.ú. 
Soblahov - pozemok parcela C KN 
23/1 o výmere 301 m² vo vlastníctve 
obce Soblahov, v podieloch pod B2 - 
28/224 k celku a pod B22 - 28/224 k 
celku za pozemok parcela C KN 9/1 o 
výmere 110 m² v podiele každý 13/224 
k celku a pozemok parcela C KN 9/2 o 
výmere 371 m² v podiele každý 13/224 
k celku vo vlastníctve Pavla Mrázika, 
Milana Mrázika a Juraja Mrázika. 
Zámena pozemkov súvisí s vysporia-
daním vlastníckych vzťahov pri dome 
súpisné číslo 213 - Sedliacky dom.
Schválilo Zásady hospodárenia a na-
kladania s majetkom obce Soblahov.
Zobralo na vedomie stanovisko obce 
k zámeru výstavby rodinného domu na 
parcele č. 755/2 a 756/2 v k.ú. Soblahov.
Súhlasilo so zriadením Výdajnej školskej 
jedálne ako súčasť CMŠ sv. Mikuláša na 
základe žiadosti Rímskokatolíckej cirkvi, 
Farnosť Soblahov.
Schválilo vodičov (určených členov 
DHZO, ktorí spĺňajú kvalifikačné 
požiadavky) oprávnených viesť 
hasičskú techniku.
Kompletné znenie uznesení nájdete 
na www.soblahov.sk a na OcÚ.

Zuzana Hrnčárová
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VZÁCNA CHVÍĽA V ŽIVOTE OBCE – PRIVÍTANIE NOVONARODENÝCH DETÍ

NÁJDIME SI ČAS, VĽÚDNE SLOVO…

Privítanie novonarodených občiankov do života obce je nepochybne jednou z najmilších povinností starostu obce. Veď čo je 
krajšie, ako privítať nový život, novú generáciu a popriať jej do budúcna len to najlepšie? Od posledného uvítania detičiek v októbri 
2023 do obce pribudlo desať nových občiankov – Alessia, Ruben, Ziya Ann, Emil, Juraj, Nikola, Ondrej, Adam, Kristína a Ernest, ktorí 
sa v náručí svojich rodičov predstavili (okrem dvoch) starostovi obce, prijali darček a zapísali sa do pamätnej knihy obce. Sviatočná 
udalosť sa niesla v príjemnej atmosfére. V úvode sme sa započúvali do piesne Jozefa Opatovského o rodnej obci, potešili nás malí 
škôlkari z cirkevnej materskej školy a básne predniesli žiačky základnej školy, pričom celým programom nás sprevádzala matrikárka 
Zuzka Hrnčárová. Pamätný moment pri postieľke zvečnila fotografka pani Kalabová a príjemnou bodkou pre všetkých zúčastnených 
bolo aj posedenie pri káve a koláčiku.

Uvítanie občiankov som zažila niekoľkokrát rôznymi očami. Zakaždým to bola príjemná, sviatočná a radostná chvíľa, no o to 
významnejšia a vzácnejšia je, keď v náručí držíte svoje dieťa a veríte, že bude v živote najmä zdravé a šťastné. Touto cestou sa 
chcem aj v mene rodičov detí poďakovať obecnému úradu a ostatným za vytvorenie peknej spomienky pre naše rodiny.

Alessia, Ruben, Ziya Ann, Emil, Juraj, Nikola, Ondrej, Adam, Kristína a Ernest – vitajte a nech sa vám dobre v Soblahove vyrastá.
Martina Kačenová

Mesiac október je u nás oficiálne označovaný ako Mesiac úcty k starším. Je to obdobie, 
kedy si pripomíname dôležitosť starších generácií, ich prínos pre našu spoločnosť. Táto 
úcta by nemala byť len záležitosťou štátu a miestnych samospráv. Kľúčovú úlohu tu má 
zohrávať hlavne rodina. Tá má svojimi častými návštevami, pomocou s bežnými domácimi 
prácami predchádzať osamelosti a podpore aktívneho starnutia našich seniorov. Aj naša 
obec sa každoročne snaží uctiť si v tomto mesiaci pozvané manželské páry, ktorých spoločný 
život trvá 50, 55, 60, 65 a viac rokov. Tak sa 23.11.2024 v spoločenských priestoroch 
Obecného domu stretli manželské páry, ktoré sú spolu už polstoročie. Tento rok ich prišlo 
menej ako po minulé roky, iba štyri manželské páry, nakoľko ostatným to zdravotný stav už 
nedovoľoval. Privítal ich starosta obce Marian Hudec, ktorý vo svojom príhovore poďakoval 
manželom, že prijali pozvanie a zúčastnili sa milého stretnutia. Hovoril, že “i keď 
je čas neúprosný, jedno nedokázal zmeniť, a to neutíchajúcu dôveru, úctu a vzájomnú 
zodpovednosť vás oboch k sebe navzájom. Vaše spoločne prežité roky vám umožnili 
prekonávať prekážky, spoločne prežitý čas vaše vzťahy ešte utužuje”. Zaželal párom veľa 

lásky, vzájomného porozumenia, pevné 
zdravie a silu prekonávať cestu, ktorá 
je ešte pred nimi. V malom kultúrnom 
programe zaspievala krásne piesne Ninka 
Balajová s hudobným sprievodom Jožka 
Opatovského. Potom ukázali manželom 
svoje umenie deti z materských škôlok. 
Po podpísaní sa do pamätnej knihy obce 
a slávnostnom prípitku nasledovalo malé 
posedenie a veľa, veľa spomienok na 
roky prežité v našom Soblahove. Aby sa 
manželom lepšie spomínalo, prišla im 
zahrať „heligónková úderka“ seniorov pod 
vedením Jožka „Cukríka“ Šedivého. Takže 
boli nielen spevy, ale i malé „tanečky“, čiže 
bolo veselo. A tak to má byť, keď sa stretnú 
ľudia, ktorí v našej obci prežili kus svojho 
života.

Zaželajme si, aby mladšia generácia 
mala trpezlivosť, pochopenie pre 
neistú chôdzu, slabší zrak, horší sluch, 
keď dedko, babka nezachytí každé 
slovíčko, ktoré treba zopakovať. Lebo 
aj ich to čaká, raz do tohto veku aj oni 
prídu a budú si to vážiť. 

Zaželajme našim párom pevné 
zdravie, bystrú myseľ, úsmev na tvári 
a radosť zo života. 

J.H.
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MEDZINÁRODNÁ SPOLUPRÁCA: 
20 ROKOV PRIATEĽSTVA, VZÁJOMNEJ INŠPIRÁCIE A POMOCI

PREDVIANOČNÁ PUNČOVÁ NÁLADA 
Naladiť sa spolu na vianočnú nôtu, stretnúť sa pri 

vianočnom punči, porozprávať sa s tými, ktorých stretávame 
počas šialene rýchlo ubiehajúceho kalendárneho roka. 
To sú tie vzácne momenty, pre ktoré nás stále baví každý 
rok organizovať túto vianočnú akciu. Tento rok ozvláštnilo 
začiatok akcie, požehnanie adventného venca v strede obce, 

o ktoré sa zaslúžil náš pán farár. V škriatkových dielničkách si 
deti vykreovali rôznorodé vianočné výtvory, ktoré si spokojne 
odnášali domov. Medovníčky, záložky, pozdravy, snehuliačiky, 
postavičky, prosto kreativite detí sa medze nekládli. Ďakujeme, 
že ste medzi nás prišli a prajeme vám pokojné prežitie tých 
najkrajších sviatkov roka. 

Silvia Holubek Šalkovská

Titul Dedina roka 2001 otvoril obci Soblahov nové možnosti 
spolupráce a dostal ju do povedomia širokej verejnosti. Vstupom 
Slovenska do Európskej únie sa starosta Miroslav Ďuráči, ktorý 
pracoval ako predseda Spolku na obnovu dediny na Slovensku, 
zapojil do budovania medzinárodných partnerstiev.

Predstavitelia poľskej Gminy Rudniki, rovnako aktívni 
v Programe obnovy obce v Poľsku, hľadali slovenského 
partnera. Tak došlo k názorovej zhode a dohoda o spolupráci 
bola podpísaná 12. novembra 2004 starostom Soblahova 
Miroslavom Ďuráčim a wójtom Gminy Rudniki Andrzejom 
Pyziakom. Partneri sa zaviazali spolupracovať v oblasti 
kultúry, športu, osvety, turistiky a hospodárskeho rozvoja.

Rovnako v roku 2004 sa obec rozhodla vybudovať dedin-
ské múzeum v dome „Hulajech výška“. Na tento projekt bol 
potrebný český partner, ktorého našli v moravskej obci Buch-
lovice. Partnerská zmluva o spolupráci bola podpísaná 1. de-
cembra 2004 starostom obce Buchlovice Ing. Jiřím Černým 
a starostom Soblahova Miroslavom Ďuráčim. Spolupráca sa 
zamerala na oblasť školstva, športu, kultúry a výmeny skúse-
ností v oblasti životného prostredia.

Za dvadsať rokov sa spolupráca Soblahova s medzi-
národnými partnermi realizovala vo všetkých sférach 
kultúrneho a športového života obce. Naše folklórne 
súbory, futbalové a hasičské tímy, ako aj delegácie obohatili 
mnohé programy našich partnerov. Rovnako srdečne sme 
privítali našich priateľov v Soblahove na rôznych obecných, 

hasičských, futbalových, turistických či školských aktivitách. 
Tieto vzájomné návštevy a aktivity posilnili priateľstvo 
a spoluprácu medzi našimi obcami.

Dnes môžeme s hrdosťou povedať, že tieto vzťahy boli a sú 
prospešné. Blízkosť jazyka, územia a srdca prispela k tomu, že 
spolupráca medzi Soblahovom a jeho medzinárodnými partnermi 
prekvitá. Tento úspešný príbeh dvadsaťročnej spolupráce je 
dôkazom toho, že medzinárodné priateľstvá a vzájomná pomoc 
môžu priniesť veľké výhody pre všetkých zúčastnených.

Držíme im palce a prajeme veľa optimizmu, odhodlania, 
energie a nového elánu. Nech tieto priateľstvá a spolupráca 
prinášajú úžitok a radosť všetkým obyvateľom Soblahova aj 
naďalej.

Daniel Mrázik
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NOC DIVADIEL BOLA VESELÁ, FAŠIANGY BUDÚ EŠTE VIAC!

SV. MIKULÁŠ: PATRÓN NÁŠHO KOSTOLA A SYMBOL ŠTEDROSTI
Sv. Mikuláš, patrón nášho kostola, si našiel cestu do 

Soblahova. Všetci vieme, že Mikuláš je symbolom štedrosti 
a lásky k blížnym. Jeho príbeh inšpiruje ľudí, aby boli láskaví 
a pomáhali tým, ktorí to potrebujú. Tento sviatok je tiež 
predzvesťou Vianoc a pripomína nám dôležitosť rodiny 
a spoločenstva.

Deti sa niekoľko dní pred príchodom Mikuláša pripravujú na 
jeho návštevu. Učia sa básničky, piesne a snažia sa byť čo 
najlepšie, aby si zaslúžili jeho dary. Tohtoročná slávnosť sa 
začala svätou omšou v kostole. Svätý Mikuláš prišiel za nimi 
do kostola a v lampiónovom sprievode si ich odviedol spolu 
s anjelmi do stredu obce.

Pridali sa aj čerti, ktorí museli ťahať ťažký voz s darčekmi. 
Deti zverili svoje tajomstvá sv. Mikulášovi, ktorý ich obdaril 
sladkosťami. Naviac spoločne rozsvietili vianočný stromček. 
Na svoje si prišli aj rodičia. Kým deti sa nevedeli nabažiť sv. 
Mikuláša a jeho sprievodu, rodičia popíjali varené víno 
a užívali si predvianočnú atmosféru.

Tento sviatok nám pripomína, aké dôležité je byť štedrým 
a láskavým a zároveň oslavovať hodnoty rodiny a spoločenstva. 
Sv. Mikuláš naďalej zostáva inšpiráciou pre všetkých obyvateľov 
Soblahova a dodáva sviatkom osobitý kúzelný nádych.

Daniel Mrázik

Obec Soblahov sa aj tento rok zapojila do medzinárodného 
projektu Noc divadiel. Nebyť stopky počas pandémie, išlo by 
už o 10. ročník v obci. Začínali sme opatrne, nesmelo. Počas 
pandémie boli divadlá v lete na ihrisku. Po desiatich rokoch 
vzkriesenia uvádzania divadelných predstavení môžeme kon-
štatovať, že Soblahov zažil všetky žánre od detských predsta-
vení cez komédie, historické eposy až po výpravné muzikály.

Počas poslednej Noci divadiel sme si pozreli nadčasovú 
komédiu Čaj u pána senátora z pera klasika Ivana Stodolu 
v úprave režiséra Karola Rédliho, od ktorého sme videli už 
Perinbabu, Studňu lásky, Svetového Slováka Štefánika a iné 
skvelé počiny. Ivan Stodola napísal hru ako politickú satiru 
v roku 1929 v časoch mladej československej demokracie. Už 
vtedy sa dostávali k moci ľudia, ktorí na rozhodovanie o veciach 
verejných nemali žiadnu kompetenciu, ani osobnostné alebo 
vzdelanostné predpoklady. Hra sa nevysmieva z konkrétnej 
strany, ale z konkrétnych činov, ktoré jasne ukazujú na hlúposť 
ich aktérov. Je to tak dodnes. Hlúposť či hlúpe skutky sú skrátka 
hlúpe a je jedno, kto ich spravil. Úlohou umenia je poukazovať 
na hlúposť a iné nešváry v spoločnosti (aj alkoholizmus 
politikov, ako sa to deje u mäsiara Sekeru v hre). Má otvárať 
oči a provokovať k uvažovaniu, nútiť prehodnocovať naše 

postoje na základe uvedomenia si nešvárov. Súbor MDTN sa 
zhodol, že v Soblahove bolo dosiaľ najvnímavejšie publikum 
inscenácie Čaj u pána senátora. Od začiatku spontánne 
reagovalo na vtipy dobové alebo aktuálne. Salvy smiechu 
z hľadiska dokazovali, že napriek podmienkam, ktoré v sále 
rozhodne nie sú ideálne pre divadlo, oplatí sa snaha urobiť zo 
sály „divadlo“. Pretože divadlo je slobodný priestor otvorený 
pre diskusiu, smiech, dojatie... 

Zostávame verní komédii, a preto sa už teraz môžete tešiť 
na fašiangové predstavenie. MDTN príde do Soblahova 
opäť 26. januára 2025 o 17:00 a prinesie klasiku nad všetky 
ostatné: dielo velikána Williama Shakespeara Veselé paničky 
windsorské. Táto brilantná komédia dokazuje, že príbeh 
z čias kráľovnej Alžbety by mohol byť pokojne aj epizódou zo 
súčasnosti – veď stále sú medzi nami povaľači, špekulanti, 
žiarlivci a záletníci. Táto klasická komédia vás rozosmeje nad 
očakávanie!

O čom to bude? Predseda Falstaff sa zištne rozhodne 
získať si priazeň dvoch vysoko postavených dám – Pageovej 
a Fordovej. Manžel pani Fordovej je veľmi žiarlivý a situáciu 
rieši vlastnými metódami. Šikovné panie z Windsoru však 
všetkým dokážu, že ani vysokopostavený človek si nemôže 
dovoliť čokoľvek a pravda raz vyjde najavo. Odporúčame 
divákom od 12 rokov. 

Vo výpravnom spracovaní účinkuje až 16 hercov! V hlavnej 
úlohe Falstaffa excelluje Štefan Richtárech, v hlavných 
ženských rolách uvidíte Dianu Minarovičovú, Zuzanu 
Mišákovú a Danicu Jurčovú. V inscenácii účinkujú aj herci 
známi zo seriálu Dunaj: Matúš Kvietik, Roman Hargaš a ďalší. 

Vstupenky sú už teraz k dispozícii na Obecnom úrade 
v Soblahove za najvýhodnejšiu cenu (10,- €), online na 
www.maxiticket.sk (14,- €), na mieste bude predaj spustený 
hodinu pred začiatkom predstavenia (18,- €). Príďte opäť, 
bude to zábava!

R.R.

ZIMNÁ ÚDRŽBA V OBCI
Obecný úrad v Soblahove upozorňuje a žiada všetkých vodičov, aby počas zimných mesiacov a hlavne počas vykonávania 

zimnej údržby v našej obci neparkovali motorové vozidlá na verejných priestranstvách, miestnych komunikáciách a na chodníkoch. 
Zabezpečíte tak, aby vaše ulice boli počas zimného obdobia riadne udržiavané a predovšetkým, aby bola zabezpečená bezpečnosť. 
Aj v tomto roku prosíme občanov, aby nám pomohli s odhŕňaním chodníkov od snehu spred svojich domov. 

Ďakujeme vám!
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Informatická súťaž iBOBOR
Kategória DROBEC – úspešní riešitelia: Dorota Opatovská, 
Hanka Kalabová, Jonáš Laššo, Riccardo Albanese, Anna 
Tóthová, Natália Škultéty, Richard Plíhal, Adrián Faltýnek, 
Johanka Vondrová.
Kategória BOBRÍK – úspešní riešitelia: Filip Majerčík, Júlia 
Guzoňová, Michal Tóth, Adéla Maláčová, Sára Keňová, 
Lucia Országhová, Juraj Kállay, Adam Sýkora, Viktoria 
Drienková, Oliver Ako, Bruno Čibenka.
Kategória BENJAMÍN – úspešní riešitelia: Michal Vančo, 
Tomáš Pavlík.

Školský parlament začal pracovať aj v školskom roku 
2024/2025 pod vedením pani učiteľky Ing. Zuzany Čaňovej 
Šopíkovej. Začiatkom septembra sa v triedach druhého 
stupňa uskutočnili voľby zástupcov tried za členov školského 
parlamentu.
Členovia školského parlamentu:
V. ročník:  Richard Minárik, Adam Čipka
VI. ročník:  Nina Balajová, Kristián Faltýnek
VII. ročník:  Patrícia Ďuďáková, Šimon Šedivý
VIII. ročník:  Barbora Paučeková, Juraj Jantošovič
IX. ročník:  Hana Kolárovská, Samuel Holúbek

7. októbra 2024 sa prvýkrát v tomto školskom roku členovia 
školského parlamentu stretli a zložili sľub. Medzi sebou si 
zvolili predsedu, podpredsedu a zapisovateľa.
Predseda: Barbora Paučeková
Podpredseda: Hana Kolárovská
Zapisovateľ: Nina Balajová

ŠKOLSKÝ PARLAMENT

VZDELÁVAME SA AJ INAK...

Zástupcovia jednotlivých tried sa aktívne zúčastňujú na 
chode školy a s pomocou nás, učiteľov, organizujú na škole 
rôzne podujatia a akcie. Veď predsa škola nie je len o učení 
sa, ale aj o budovaní si kamarátstiev a vytváraní si pozitívnej 
klímy na škole.

Veríme, že aj tento rok nás budú čakať vtipné, zaujímavé a 
kreatívne výzvy
•  Októbrová výzva – Jesenné tekvičkovo
•  Novembrová výzva – „Môj hrdina“
•  Decembrová výzva – Rozprávková vianočná výzdoba, 

Mikulášska pošta

Výzva: Koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok? 
Aj tento rok sa zapája naša škola do ušľachtilej zbierky: „Koľko 
lásky sa zmestí do krabice od topánok?“
Potešíme i tieto Vianoce seniorov po celom Slovensku 
darčekom, ktorý zahreje pri srdci.

ZÁKLADNÁ ŠKOLA S MATERSKOU ŠKOLOU SOBLAHOV

NAŠE ÚSPECHY...
Futsal chlapci – okresné kolo
termín:  8.10. 2024
miesto:  Melčice-Lieskové
umiestnenie:  3. miesto
Školu reprezentovali:
9. roč. F. Hugo (C), J. Vojtek, J. Moravčík.,  S. Sedláček, O. Bátky.
8. roč. M. Pružinský, B. Talian, A. Čibenka, A. Jantošovič.
7. roč. M. Vančo (B), M. Remény,  J. Červeňan.

Trenčianske hodiny 2024 – žiacka súťaž 
v interpretácii ľudových piesní z regiónu Trenčín
V kategória II. obsadila naša žiačka  Nina Balajová 2. miesto.

Bedminton dievčatá ZŠ – okresné kolo
Žiačky Adéla Maláčová, Alžbeta Maláčová a Lucia 
Chupáčová obsadili 3. miesto.

Beh Soblahova – 52. ročník
Do 52. ročníka sa zapojilo 8 škôl Trenčianskeho okresu. 
Naša škola obsadila celkovo 1. miesto.
Výsledky našich pretekárov:
dievčatá              chlapci
kategória ZAJACE
1. miesto - Tereza Telepovská      1. miesto - Marko Buranský
kategória LÍŠKY
2. miesto - Ema Gašpáreková      1. miesto - Filip Majerčík

kategória CHRTY
3. miesto - Pavlína Siváková         2. miesto - Mike Maslík
kategória GAZELY
4. miesto - Laura Adamcová         2. miesto - Marek Pružinský
kategória GEPARDY
2. miesto - Romana Maláčová      3. miesto - Branislav Talian

Divadelné predstavenie – Postav sa za seba
Žiaci prvého stupňa objavili nový príbeh interaktívneho, 

bábkového predstavenia Postav sa za seba. Príbeh bol o 
základných princípoch sebaobrany, prekonávaní strachu 
a dôležitosti osobných hraníc, o Vianociach, priateľstve a 
vzájomnej podpore, ale aj o schopnosti povedať nie a hľadaní 
odvahy požiadať o pomoc.
Exkurzia Žilina – Európska noc vedy

V piatok 27.9.2024 sa žiaci 8. a 9. ročníka zúčastnili 18. 
ročníka podujatia Európska noc vedy, ktoré bolo organizované 
v Žiline. Je to festival, ktorý pokračuje v úspešnej tradícii 
Európskej noci výskumníkov.
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Celodenný program prebiehal od 9:00 do 21:00 hodiny 
v OC Mirage Žilina. Žiakov čakali interaktívne vedecké 
stánky a praktické experimenty, ktoré poskytli nahliadnutie 
do fascinujúceho sveta inovácií a technológií. Podujatie 
predstavovalo technologické inovácie a riešenia, ktoré nielen 
zlepšujú náš každodenný život, ale aj prispievajú k riešeniu 
globálnych výziev.

Vedecké stánky a experimenty aktuálneho ročníka 
pokrývali široké spektrum tém a vedeckých oblastí. Žiaci 
mohli nahliadnuť na zaujímavé fakty, postrehy a nové objavy 
týkajúce sa rôznych typov dopravy (letecká, pozemná, lodná, 
železničná), medicíny (využitie umelej inteligencie, antibiotiká, 
biomedicína, regeneratívna medicína), ako aj z oblasti rastlín, 
mikrorastlín, robotiky, programovania, chémie, bezpečnosti 
či učenia jazykov. Neoddeliteľnou súčasťou podujatia boli 
vedecké kvízy a súťaže o zážitky, tričká, knihy a ďalšie 
atraktívne ceny.

Centrum poradenstva a prevencie v Trenčíne poskytovalo  
služby tzv. mobilného kariérového centra, ktorého úlohou 
bolo ponúkať pomoc pri kariérovom rozhodovaní (voľbe 
ďalšieho štúdia, povolania, zamestnania), možnosť vyskúšať 
si metodiky poznávania vlastných predpokladov (schopností, 
osobnostných vlastností, profesionálnych záujmov, hodnôt, 
motívov) a informačný servis o možnostiach štúdia na 
stredných školách v Trenčianskom kraji.

Tak ako v predošlých ročníkoch, aj počas tohto ročníka 
výstavy prebiehal sprievodný program zameraný na ukážky 
manuálnej zručnosti žiakov, kultúrne vystúpenia, módne 
prehliadky a odborné semináre, ktoré boli zabezpečené 
v spolupráci so spoluorganizátormi a zároveň odbornými 
garantmi výstavy – Krajským centrom voľného času v Trenčíne 
a Centrom poradenstva a prevencie Trenčín.
Súťažno-vzdelávacia aktivita – Hovorme o jedle

Naši klubáci – žiaci prvého stupňa, pod vedením pani 
vychovávateliek, sa zapojili do súťažno-vzdelávacej aktivity 
Hovorme o jedle.

Cieľ aktivity: cieľom súťažno-vzdelávacej aktivity je vyvolávať 
a podporovať spoluprácu a aktívnu účasť detí, mládeže 
a dospelých pri budovaní spôsobilosti k vhodnému výberu 
potravín a vhodného životného štýlu, schopnosti prevziať 
zodpovednosť za svoje zdravie, povedomia o význame 
potravín pri podpore regionálneho rozvoja, zamestnanosti a 
ochrane životného prostredia.

Cieľová skupina: hlavnou cieľovou skupinou sú deti a učitelia 
základných škôl so sídlom v Slovenskej republike.
Umiestnenie: bronzové pásmo

OŽZ – Ochrana života a zdravia - termín: 18.10.2024
I. stupeň –  Didaktické hry / II. stupeň – Účelové cvičenie
Účelové cvičenie a didaktické hry sme zorganizovali v spolu-
práci:
• Dobrovoľný hasičský zbor Soblahov
• Hasičský a záchranný zbor Trenčín

Ďakujeme. 

Exkurzia – Partizánske, Uhrovec
Dňa 14.11.2024 boli žiaci 4., 5. a 7. ročníka na exkurzii 

v Partizánskom a v Uhrovci. V Partizánskom navštívili 
hvezdáreň a v Uhrovci rodný dom Ľudovíta Štúra a Alexandra 
Dubčeka. Zopakovali si to, čo sa naučili v škole a dozvedeli 
sa aj veľa nových informácií o vesmíre a oboch významných 
slovenských osobnostiach.

STREDOŠKOLÁK 2024 – Hrdina remesla
Dňa 21.11.2024 sa žiaci 8. a 9. ročníka v areáli výstaviska EXPO 

CENTER, a. s., zúčastnili 23. ročníka výstavy stredných škôl.
Výstava bola zameraná na prezentáciu stredných škôl 

v rôznych oblastiach, ako strojárstvo, elektrotechnika, 
energetika, stavebníctvo, chémia, drevárstvo, nábytkárstvo, 
odevníctvo, sklárstvo, umenie, polygrafia, ekonomika, 
poľnohospodárstvo, obchod a služby, ale aj odbory vyučované 
na stredných školách a školách s nadstavbovým vzdelávaním.

STREDOŠKOLÁK – HRDINA REMESLA má vytvoriť 
vhodnú príležitosť pre propagáciu stredných odborných 
škôl, gymnázií a iných vzdelávacích inštitúcií a priamou 
prezentáciou zároveň sprostredkovať žiakom základných škôl 
informácie o možnostiach ich ďalšieho štúdia.

MIKULÁŠ 
S OLYMPIONIKMI

V piatok 6.12.2024 strávili naši žiaci 
príjemný deň. Privítali nielen Mikuláša, 
ale i vzácnu návštevu, olympionikov:
Ľubomír Hagara: 

rýchlostná kanoistika
Attila Bátky: 

zápasník v gréckorímskom štýle

Olympionikom i našim deviatakom 
ďakujeme.

Kolektív ZŠ s MŠ
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CIRKEVNÁ MATERSKÁ ŠKOLA
VÔŇA VIANOC

Tak ako posledné listy sfúkol jesenný vetrík zo stromov, s nimi 
odvial aj začiatok školského roka. Ani sme sa nenazdali 
a už radostne očakávame príchod Mikuláša a tešíme sa na 
Vianoce. Štvrťrok v škôlke síce uplynul rýchlo, no my sme 
všeličo stihli. Aj popri oboznamovaní sa s novým sme zažili 
veľa zábavy a mnoho sme sa naučili. O vynikajúcu zábavu plnú 
poučení sa postaral Rytier Gaston so svojim marionetovým 
bábkovým predstavením. Veselo nám bolo, pekne sa nám 
spievalo a tancovalo, keď k nám prišiel na návštevu folklorista 
Jozef Ďuráči. Miro Jilo nás oboznámil s rôznymi exotickými 
hudobnými nástrojmi. Tešili sme sa a smiali, bolo ako vždy 
s Milom veľa radosti. Na edukačnom koncerte nás s tradičnými 
remeslami zoznámili speváčky a hudobníci zo súboru Hrdličky 
a pútavou formou nám ukázali, ako tí naši predkovia vedeli 
vyrobiť to či ono. Podobne ako títo zaujímaví umelci, i my sme 
spríjemnili svojimi vystúpeniami chvíle jubilujúcim manželom 
a privítali sme novorodencov na obecnom úrade. A pretože 
sme zvedaví, vybrali sme sa autobusom na zaujímavú cestu 
do Moravského Lieskového, kde sme sa v rámci exkurzie 
v E.K.O., Žito v sýpke“ dozvedeli to, prečo vtáky migrujú 
a nezostanú radšej doma. Zablúdili sme tam v bludisku zo 
slamy a keď sme sa opäť našli, radostne sme sa vrátili do 
nášho Soblahova, kde to najlepšie poznáme.

Áno jeseň nám umožnila množstvo potuliek po okolí 
našej obce a v rámci pobytu vonku sa nám podarilo vyčistiť 
okolie rozhľadne Dúbravka, nazbieraný odpad sme v rámci 
environmentálnej výchovy vytriedili a dali tam, kam patrí. Ani 
zdravie našich detí nám nie je ľahostajné, a preto sme sa  
zúčastnili projektu Zdravé oči v škôlke. A o naše duševné 

MATERSKÁ  ŠKOLA
VIANOČNÁ ATMOSFÉRA V MATERSKEJ ŠKOLE: SPOLOČNE OSLAVUJEME ČARO SVIATKOV
V materskej škole sa už od začiatku decembra rozozvučali 

vianočné melódie a atmosféra sa začala napĺňať teplom 
a očakávaním. Vianoce sú časom, keď sa stretávame so svojimi 
blízkymi, delíme sa o lásku, radosti a spomienky, a najmä sa 
tešíme z maličkostí, ktoré robia tento čas  výnimočným.

V našej materskej škole sme sa rozhodli spríjemniť deťom 
sviatky rôznymi aktivitami, ktoré im hravou formou priblížia 
hodnotu Vianoc. Už na začiatku mesiaca deti na tvorivých 
dielňach pripravovali vianočné ozdoby a darčeky spolu so 
svojimi rodičmi a súrodencami. Pri tejto príležitosti deti s pani 
učiteľkami pripravili rodičom prekvapenie vo forme vystúpenia. 
S veľkým nadšením sa deti obliekli do vianočných kostýmov 
a pripravili vystúpenie plné vianočných piesní, básní, kolied.

Po vianočných tvorivých dielňach sa budeme tešiť na jednu 
z najobľúbenejších a najčarovnejších udalostí roka – návštevu 

Mikuláša. Tento deň býva pre deti plný očakávania, radosti 
a niekedy aj troškou nervozity. Pre Mikuláša si deti pripravili 
básničky a pesničky, aby mu predviedli, aké sú šikovné. 
Tešíme sa aj na anjelika a nezbedného čerta.

Pred Vianocami stihneme ešte napiecť voňavé medovníčky. 
Nakoniec privítame v materskej škole návštevu – kamarátov 
z prvej triedy. Spolu si spravíme sviatočné posedenie. Tešíme sa, 
že sa prídu pozrieť na nás do škôlky a ochutnajú naše medovníčky.

Cez vianočné prázdniny si oddýchneme a budeme sa spolu 
tešiť na nový rok 2025. Ďakujeme všetkým našim priaznivcom 
za pomoc a povzbudenia. Vážime si ich. 

Všetkým deťom, rodičom a priateľom našej materskej školy 
prajeme šťastné a pokojné Vianoce, plné lásky, šťastia 
a rodinného tepla. V novom roku veľa zdravia  a dobrej nálady.

Všetkých čitateľov pozdravujú deti 
a celý kolektív materskej školy pri ZŠ.

Modlitba za zosnulých

a duchovné zdravie sa zaslúžili i pravidelné detské sväté 
omše a katechézy v kostole, vďaka ktorým viac otvárame 
naše srdiečka milovanému Ockovi v nebi a snažíme sa byť 
k sebe lepší.

Jeseň veru nečakala, kým prevezme žezlo vlády zima, a tak 
nás prekvapila a náramne potešila aj snehová nádielka 
už v novembri. Táto ochutnávka zimných radovánok nás 
navnadila na radostné očakávanie príchodu najkrajších 
sviatkov roka. A už sa to blíži, najskôr ku nám príde sv. Mikuláš, 
náš patrón, preto usilovne trénujeme básne a pekné piesne, 
aby bol s nami spokojný, keď už to poslúchanie nebolo až 
také... no, veď viete si to predstaviť, keď sa v spomienkach 
prenesiete v čase.

Aj takouto rekapituláciou a nostalgickými spomienkami 
prehupneme do tohto adventného času. Nielen doma, ale aj 
v materskej škole už rozvoniavajú vianočné koláče, v škôlke 
ich upečú deti s pomocou pani učiteliek a pani kuchárky. 
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A jedna z šikovných mamičiek pani Schéryová nám predvedie 
pečenie vianočných oblátok. Vanilka, škorica rozvonia celú 
škôlku, júj, už teraz sa nám slinky zbiehajú. Deti sa už tešia 
na darčeky, zdobia stromček a nacvičujú koledy a my sa 
tešíme s nimi, veď  Vianoce prinesú najväčší dar, narodí 
sa nám Spasiteľ a prinesie svetlo do našich sŕdc. Advent je 
časom, kedy sa nielen stretávame pri voňavom punči, ale 
aj výzvou byť o niečo láskavejším členom rodiny, priateľom, 
spolupracovníkom, jednoducho ľudskejším človekom. Je to 
čas, kedy od nás Pán Boh očakáva, že sa stíšime a spomalíme, 
i keď všetko naokolo nás bude burcovať a tlačiť do opaku. Aj 
preto prajeme všetkým veľa síl, lásky a hojnosť všetkého, čo 
potrebujete na to, aby bol pre vás už adventný čas naplnený 
čo najväčším pokojom.

Veľmi sa chceme poďakovať všetkým, ktorí nám počas roka 
pomáhali, priali nám a podporovali nás svojimi modlitbami. Rytier Gaston

Prajeme vám všetkým milostiplné, požehnané Vianoce plné 
pokoja a radosti z príchodu lásky na tento svet, z príchodu 
Božieho Syna a veľa, veľa šťastia po celý rok 2025.

Deti a kolektív Cirkevnej materskej školy svätého Mikuláša

najmenší z Melenčárika udržiavajú tradície
Blížia sa najkrajšie sviatky v roku – 

VIANOCE. Pre väčšinu z nás je to čas, kedy 
spomalíme, kedy trávime čas so svojou 
rodinou, blízkymi a priateľmi viac ako inokedy. 
Vianoce sú obdobím, kedy sa viac zamýšľame 
nad uplynulým rokom, kedy bilancujeme, 

spomíname a kedy si dávame ďalšie životné méty. Je to čas, 
kedy sa snažíme zastaviť sa a užívať si prítomný okamih.

Ani pre nás, vedúcich skupín, to nie je inak. Tiež 
bilancujeme, čo sme za celý rok zvládli, aké sme mali plány, 
čo sa nám podarilo a naopak, čo ostalo ešte nesplnené. DFS 
Melenčárik má za sebou, z môjho pohľadu vedúcej, veľmi 
pekný rok. Podarilo sa nám uskutočniť jedno z doposiaľ 
najväčších vystúpení pri príležitosti Dňa matiek, kedy sme 
spoločne s deťmi pripravili 1,5-hodinový program pre naše 
maminky, babičky, krstné mamy, ale aj pre každého, kto si 

našiel čas a prišiel na toto krásne podujatie. Vystúpilo tam 
neuveriteľných 42 členov DFS Melenčárik aj s našimi hosťami 
– 25 deťmi z DFK Krajanka z Juhu a s 2 deťmi z nadácie 
s ochorením srdiečka, ktoré som celý rok sprevádzala na 
tanečnom krúžku. Bolo to čarovné vystúpenie a v nejednom 
oku sa zaleskli slzičky dojatia.

Máme za sebou aj viac menších vystúpení v našej obci, 
kde sme spestrili program na fašiangoch, stavaní mája aj na 
vystúpení pri príležitosti Dňa matiek, ktoré usporiadala škola 
v spolupráci s OcÚ Soblahov. V novembri sme boli pozvaní 
na vystúpenie do OC Laugaricio, kde sme tvorili sprievodný 
program k vianočným dielničkám a taktiež sme sa zúčastnili 
na vianočnom vystúpení pre novootvorené detské centrum 
v Trenčíne – Šinterland, kde sme svojimi piesňami, tancami a 
hrou na heligónke vytvorili príjemnú predvianočnú atmosféru.

December sa ponesie ešte v znamení dvoch pre nás 
výnimočných podujatí. Prvé bude opäť veľkolepé, približne 
hodinové vianočné vystúpenie všetkých detí z DFS Melenčárik 
aj s našimi hosťami z DFK Krajanka z Juhu v Trenčianskych 
Stankovciach 15.12.2024 o 15.00 h. Spoločne sa tam 

predstaví viac ako 60 detí so svojím vianočným programom, 
vianočnými piesňami a tancami. Veríme, že vo všetkých 
zanecháme krásnu vianočnú stopu a podarí sa nám už vo 
všetkých rozžiariť vianočné svetielko a vianočnú náladu. Na 
poslednom vystúpení v tomto kalendárnom roku nás budete 
môcť vidieť a podporiť deti svojím potleskom na tradičnej 
Štefanskej jazde v Soblahove. Tešíme sa na stretnutie 
s každým z vás.

Na záver mi dovoľte, aby som všetkým vám popriala 
príjemné sviatky, šťastie, pokoj v duši, lásku a pevné zdravie 
v rodinách, aby ste do nového roka vykročili šťastnou nohou 
a s optimizmom. Vychutnajme si Vianoce so všetkým, čo k 
nim patrí. Vianočný stromček, kapustnicu, rybu, šalát, medové 
oblátky, cesnak, jablko, orechy, všetky krásne zvyky a tradície, 
ktoré sme zdedili po našich rodičoch. Nech Štedrý večer 
zanechá v našich srdciach stopu pohody a radosti. Nech 
v príjemnom teple domova znejú vianočné koledy a modlitby, 
ako poďakovanie sa za odchádzajúci rok i ako prosba za 
zdravie našich rodín a spokojnosť všetkých blízkych a priateľov.

Iste nás postretnú krásne, ale i nepríjemné chvíle a okamihy, 
lebo aj tie patria k životu. Nezabudnime však na ľudskosť, 
toleranciu, vzájomnú pomoc a porozumenie. A práve toto 
nech nechýba pod žiadnym vianočným stromčekom.

A vám, milé moje detičky, prajem, aby ste si užili vianočné 
prázdniny, aby ste si oddýchli, hlavne vy, školáci, od školských 
povinností, aby sa vám pod vianočným stromčekom rozžiarili 
očká, aby ste si tam našli všetko, po čom vaše srdiečka túžia. 
Ale aj keď tam nebude všetko, čo by ste chceli, pozrite sa 
okolo seba a ďakujte za to, že máte okolo seba milujúcu 
rodinu, že máte teplo domova, že máte pri sebe ľudí, ktorí 
vás objímu, pofúkajú vám vaše boľačky a budú pri vás stáť, 
nech sa stane čokoľvek. Ani toto nie je v dnešnom svete 
samozrejmosť, preto na to nikdy nezabúdajte. Vaši rodičia, 
vaša rodina, vaši priatelia a zdravie je to najdôležitejšie, na 
čom naozaj záleží, všetko ostatné je už len bonus.

Mgr. Jana Šedivá, vedúca DFS Melenčárik
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AKTIVITY VO FARNOSTI

ŽIVOT NAŠEJ FARNOSTI
„SLÁVA BOHU NA VÝSOSTIACH A NA ZEMI POKOJ ĽUĎOM DOBREJ VÔLE“

Toto zvolanie anjelov pastierom pri Ježišovom narodení 
preniká celý vianočný čas. Boží Syn, Spasiteľ, prináša pokoj 
tým, ktorí sú schopní ho prijať a ktorí ho chcú prijať. Veď 
spása, ktorú nám ponúka náš Spasiteľ narodený v jasliach 
v Betleheme, je ovocie jeho príchodu na svet: „Pokoj vám 
zanechávam, svoj pokoj vám dávam,” hovorí Ježiš. Boží 
človek, veriaci v Ježiša a úprimne žijúci svoju vieru je vždy 
človekom pokoja. Sv. Pavol nám v tomto duchu adresuje 
naliehavú výzvu: „Znášajte sa navzájom v láske a usilujte sa 
zachovať jednotu ducha vo zväzku pokoja.“

Pokoj, mier, to je to, čo chceme. Je čas vojny na Ukrajine. 
Ale pokoj chceme i u nás, v obciach, rodinách, susedských 
vzťahoch. Možno ho dosiahnuť? Áno, ale každý z nás sa 
o to musí snažiť. Nestačí o ňom hovoriť, treba konať pre 
dosiahnutie pokoja. Nielen blá-blá-blá. A to každý. Sv. Pavol 
hovorí, čo máme robiť, aby pokoj zavládol: „Bratia, prosím 
vás ja, väzeň v Pánovi, aby ste žili dôstojne podľa povolania, 
ktorého sa vám dostalo, so všetkou pokorou, miernosťou 
a zhovievavosťou.“

Pokora, miernosť, zhovievavosť sú základom pokoja medzi 
nami. Pokora: Pyšný človek neprijíma názory druhých, ani si 
ich nevypočuje. Myslí si, že vie všetko najlepšie, je najmúdrejší 
a nepočúva nikoho, hoci sa často mýli a spôsobuje tým zlo. 
A to vedie ku konfliktom medzi ľuďmi, nepokojom. Pokorný 
naopak prijíma i názory druhých, vypočuje si ich a uvedomí 
si, že nie vždy vie všetko najlepšie. Vidíme to v rodinách. Ak 
jeden z manželov si myslí, že musí mať vždy pravdu a nepočúva 
ostatných, v tej rodine nie je veľa pokoja.

Miernosť: Príčinou nepokojov je nemiernosť, chamtivosť, 
túžba po tom, čo mi nepatrí. Miernosť je spokojná s tým, čo 
mám. Nemierny a chamtivý človek hrabe všetko, chce mať 
čo najviac a to vedie k nepokoju v jeho srdci, lebo nikdy nie 
je spokojný a k nepokojom a vojnám. Aj my, ak sa naučíme 

miernosti, budeme mať väčší pokoj v srdci a zavládne pokoj 
medzi nami.

Zhovievavosť: Rešpektovať druhého človeka, že každý je 
iný, že nemusí byť ako ja. Nerešpektovanie druhého s jeho 
odlišnosťami vedie k nepokojom, bojom, šíreniu nenávisti.

Svätá Rita sa narodila v roku 1381. V šestnástich rokoch sa 
vydala za mládenca dobre založeného, ale hnevlivej povahy. 
Mali spolu dvoch synov. Jednoduchým životom, bohatým na 
modlitbu a na cnosti, naplno venovaným rodine, pomohla 
manželovi k jeho obráteniu a k čestnému životu. Život manželky 
a matky bol otrasený vraždou manžela, zabitého pre rodové 
spory. Rita sa dokázala zachovať odvážne, podľa evanjelia a 
ako Ježiš, úplne odpustila všetkým tým, čo jej spôsobili takú 
bolesť. Synovia, naopak, ovplyvnení prostredím a rodinou, boli 
pohnutí k pomste. Matka, aby zabránila takej krutosti, žiadala 
od Pána radšej ich smrť, než aby sa poškvrnili krvou. Obaja 
zomreli pre chorobu v mladom veku. Rita, vdova a osamelá, 
upokojila duše a dokázala dosiahnuť uzmierenie pre obidve 
rodiny, v sile modlitby a lásky. Až potom mohla konečne 
uskutočniť dávnu túžbu a vstúpiť do kláštora v Cascii, kde žila 
40 rokov, slúžiac Bohu a blížnym s ušľachtilou radosťou 
a pozornosťou voči ich ťažkostiam.

Všetci túžime po pokoji. Inšpirujme sa ľuďmi pokoja, 
počúvajme tých, ktorí šíria pokoj a nie zlobu a nenávisť. 
Nie, že majú iba ústa plné mieru a pokoja a nijako k nemu 
neprispievajú a iba o ňom hovoria, aby sa javili peknými 
a získali body a ľudí na svoju stranu. Prosme tiež o pokoj vo 
svete, na Slovensku a sami sa snažme šíriť pokoj pokorou, 
miernosťou a zdržanlivosťou. Nech tieto Vianoce nás urobia 
ľuďmi pokoja, ktorý budeme šíriť po celý rok.

Požehnané vianočné sviatky všetkým vám a milostiplný 
nový rok 2025!

Peter Valaský, farár

Na púti v Topolčiankach

Hody Mikuláš v Soblahove
Ruženec do Rádia Lumen 
s deťmi v katedrále v BB
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ZO ŽIVOTA V PRO AUTIS
V predminulom čísle Soblahovských novín sme sa vám 

snažili priblížiť to, ako v Centre Pro Autis fungujeme, čo 
deťom s autizmom v rámci našich služieb poskytujeme, a na 
čo sa pri ich rozvoji zameriavame. Tentokrát si zhrnieme to, čo 
sme v uplynulom období spoločne zažili. Hoci sme situovaní 
na odľahlom a nenápadnom (a síce krásnom) mieste, aj u 
nás to stále žije. Keďže socializácia, ako začleňovanie detí do 
spoločnosti, je jednou z vecí, na ktoré sa u nás zameriavame, 
počas leta sme s deťmi stihli absolvovať niekoľko výletov 
do blízkeho okolia vlakom, autami, a tiež sme sa vybrali na 
spoločnú plavbu loďou Xénia po rieke Váh. S deťmi sme sa 

zúčastnili aj akcie Pohyb je pre každého, ktorú usporiadalo 
Centrum včasnej intervencie Trenčín (so sídlom v Soblahove). 
Na športovom dni v inkluzívnom duchu sa tak mohli stretnúť 
deti s autizmom spolu s deťmi z bežných materských škôl zo 
Soblahova a stráviť tak spoločné chvíle. To, čo sa snažíme 
deťom v Pro Autis dať, nie sú len terapie, učenie sa a naša 
každodenná snaha o rozvoj všetkých ich oblastí, či nácvik 
praktických zručností, ale aj aktivity zamerané práve na 
zábavu, zážitky a poznávanie nového. Neodmysliteľnou 
súčasťou teplých dní je aj kúpanie v bazénoch, výlety na 
zmrzlinu, a tiež návšteva DHZ zo Soblahova, ktorí už niekoľko 
rokov prichádzajú, aby osviežili a zabavili deti vodnou šou, za 
čo im patrí naša vďaka. S niekoľkými deťmi – predškolákmi 
sme sa rozlúčili a prišiel nový školský rok a s ním nové deti, 
nové emócie, vzťahy, aj zážitky. Príroda nám dopriala krásnu 
jeseň, ideálnu na dlhé vychádzky a pri našich potulkách sme 
neobišli ani Chatu pod Ostrým vrchom, ale vybrali sme sa 
aj ďalej, do jesenných Trenčianskych Teplíc. Spoločne sme 
tiež vyrezávali a vyrábali svetlonosov, na lúkach sa naháňali 
so šarkanmi, a hoci sa nedokážu všetky deti podieľať na 
jednotlivých aktivitách v rovnakej miere, a nie všetky deti 

týmto aktivitám rozumejú, ale aj to sú činnosti, ktoré spájajú 
a robia naše dni v Pro Autis nevšednými. V aktívnej činnosti 
nezaháľali ani zamestnanci, ktorí sa na jeseň zúčastnili 
dvojdňového akreditovaného vzdelávania zameraného na 
podporu pozitívneho správania u detí s autizmom. Keďže 
rozvoj našich detí ide ruka v ruke s rozvojom naším, je pre 
nás dôležité, aby sme aj my neustále na sebe pracovali 
a nadobúdali nové vedomosti a skúsenosti. Občianske 
združenie Autis má tiež úspešne za sebou konferenciu 
Autizmus od A po Z na Slovensku, ktorú organizovalo 
v spolupráci s Centrom včasnej intervencie, a na ktorej mali 
účastníci možnosť vypočuť si najnovšie poznatky o autizme 
od vybraných odborníkov zo Slovenskej i Českej republiky. 
A keďže sa blížia Vianoce, čaká nás ešte niekoľko príjemných 
aktivít s tým spojených, či už ide o návštevu Mikuláša v našom 
centre, pečenie medovníčkov, spoločné zdobenie vianočného 
stromčeka, a tiež výlet na vianočné trhy v Trenčíne. Veríme, že 
budeme mať i naďalej dostatok síl a možností, aby sme mohli 
deťom vytvárať príležitosti zažívať radosť, učiť sa a poznávať 
nové a v neposlednom rade cítiť sa bezpečne a prijato. 

V mene celého kolektívu Pro Autis aj vám prajeme veľa 
radostných chvíľ v období adventu, aby rešpekt, úcta a vzájomné 
prijatie boli cnosti, ktoré sa nestratia, ale budú stále rásť. A pokiaľ 
ešte neviete, čím k Vianociam potešiť svojho blízkeho, touto 
cestou by sme vás radi pozvali na ďalší ročník našej Benefičnej 
párty Pro Autis, ktorá sa uskutoční dňa 17. januára 2025 v Piano 
Clube v Trenčíne, a z ktorej výťažok poputuje práve deťom 
s poruchou autistického spektra z Trenčína a okolia. Lístky je 
možné si zakúpiť na tel. č. 0907 987 884.

Budeme radi, ak sa tam s vami stretneme, zabavíme 
a spoločne podporíme správnu vec!

DT

CENTRUM VČASNEJ INTERVENCIE TRENČÍN, N. O.   
SME TU PRE RODINY UŽ 8 ROKOV!

Centrum včasnej intervencie (CVI) Trenčín 
v Soblahove už ôsmy rok poskytuje sociálne 
služby v Trenčianskom kraji. Naším poslaním 
je pomáhať rodinám detí s rizikovým vývinom 
či zdravotným znevýhodnením. Zameriavame 
sa na posilňovanie rodičovských kompetencií, 

podporu samostatnosti rodiny a ich integráciu do 
spoločenského života. Vždy kladieme dôraz na partnerský 
prístup – spolupracujeme nielen s rodinami, ale aj s odborníkmi 
a organizáciami.

Priestory CVI sa nachádzajú na poschodí budovy Lekárne 
na adrese Soblahov 646.

Čo je včasná intervencia?
Včasná intervencia je bezplatná sociálna služba pre rodiny detí:
· s rizikovým vývinom,
·  zdravotným znevýhodnením,
·  narodených predčasne (pred 38. týždňom tehotenstva).

Služba sa poskytuje priamo v domácnosti alebo v našom 
centre. Včasné riešenie situácie môže zásadne pomôcť 
dieťaťu napredovať ešte pred vstupom do materskej či 
základnej školy.
Kedy nás môžete kontaktovať?
· Ak máte pocit, že vývin vášho dieťaťa nie je v poriadku.
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ZAUJÍMAVOSTI ZO SOBLAHOVA

Aj takýmto malým sloganom by som chcel začať môj 
príspevok do našich novín. Jedná sa o počasie za našich 
mladých čias. I keď odborníci tvrdia, že sa počasie moc 
nemení, ja s nimi nemôžem súhlasiť. Mám prežitých už veľa 
liet, ba i zím a tvrdím, že štyri ročné obdobia boli pravidelne 
dodržiavané. Jar, leto, jeseň, zima, mali svoje čaro a svoje 
špecifické črty. Začnem od leta, ktoré bývalo teplé, no nie 
také horúce ako je dnes. Prichádzala pekná jeseň, zber 
úrody, ovocia, plnili sa pivnice, napĺňali sa  súdky kvalitným 
kvasom. V chlievoch „vypapkaní bravkovia“ sa blížili k svojej 
jatočnej hmotnosti, aby pred Vianocami zaplnili povale a 
špajze voňavými výrobkami. Počasie sa zhoršovalo, začínali 
dažde, čo bol neklamný znak príchodu soblahovských hodov. 
V noci začalo „prituhovať“ a tak rodičia prinútili svoje ratolesti 
teplejšie sa obliekať. Dievčatá obliekli do „štrínflových gací“, 
čiže pančucháčov a chalanov do trika, čo bol taký overal 
s otvorom vpredu i vzadu tzv. urýchľovačom v prípade veľkej, 
či malej potreby. To už začínali zamŕzať prvé mláčky, močiare, 
ba i potok. Už sme vedeli, že máme povyťahovať odložené 
korčule, čiže „kvinťáky“, ktoré sa pripínali na hocijakú 
topánku pomocou kľúčika. Tak sme drali všetky topánky na 
zlosť našich rodičov. Niektorí zdatnejší mali už i kanady po 
starších súrodencoch. Keď hovorím susedovi Peťovi, ktorý 
mal šestku nohu a kanady deviatky: „Nebudú ti veľké, on 
hovorí sú mi akurát a obul si do nich nočné papuče. Hralo sa 
a hralo do neskorých večerných hodín, či už na korčuliach, 
alebo  len tak na boso. Červení od mrazu, mokrí, uzimení 
sme došli do svojich domčekov, do vykúrených kuchyniek, 
kde rozváňali dobroty našich mám, ktoré vedeli nasýtiť 
naše chuťové poháriky. Neboli to jedlá, aké majú dnešné 
deti, žiadna „umelina“, chémia, ale zdravé dedinské dobroty 
dopestované v záhradách a dochované v našich chlievoch 
a kurínoch. V takomto počasí sa blížil sviatok sv. Lucie, čo bol 
neklamný znak pripraviť sa na ich večerné návštevy našich 
domácností. Ako malého chalana ma obliekli do ženského 
kroja, dali masku, staršieho kamaráta do mužského kroja a ta 
ho strašiť deti, rozfúkavať „nadrápané“ perie, husacím krídlom 
vymetať kúty.  Ešte pred akciou pracovná porada od staršieho 

kamaráta: „Zapamätaj si, že Lucie neberú peniaze,  pribehnú, 
narobia vietor a už ich neni. Lenže mňa malého chytili za 
„garašu“ a musel som si nejakú korunu zobrať. Vonku už 
parťák čakal a hovorí: Koľko dali, hovorím korunu, lakomci, 
lakomí hovorí on. To sa už snehová prikrývka začínala chytať 
a krajina dostávala krásny zimný šat. Vyťahovali sa lyže, sánky 
a každý briežok sa menil na nádhernú sanicu. Lenže my sme 
okrem zimných radovánok mali i pracovné povinnosti. Láska 

EJ TIE ZIMY BÝVALI, AŽ NÁM SOPLE ŤAHALI…

· Keď je vek dieťaťa 0 – 7 rokov.
· Ak dieťa trvalo býva v Trenčianskom kraji.
Náš tím odborníkov tvoria:
· psychologičky, špeciálne pedagogičky, sociálne pracovníčky.
Služby, ktoré poskytujeme:
·  Podpora a partnerský prístup k rodine.
·  Pomoc pri zvládaní náročných životných situácií.
·  Poradenstvo pri začleňovaní dieťaťa do MŠ, ZŠ či iného 

zariadenia.
·  Stimulácia vývinu dieťaťa v oblasti motoriky, komunikácie 

a správania.
· Informácie o sociálnych dávkach a odborníkoch.
·  Požičovňa pomôcok a hračiek.
·  Vzdelávacie aktivity a edukačné materiály pre rodičov.
· Hravé dopoludnia pre deti každý piatok.

Naším cieľom je poskytnúť rodinám komplexnú podporu 
tak, aby sa mohli starať o svoje deti vo svojom prirodzenom 
prostredí, bez pocitu osamelosti a s dostatkom informácií.
Špecializované sociálne poradenstvo

Okrem včasnej intervencie poskytujeme aj špecializované 
sociálne poradenstvo, ktoré je určené jednotlivcom a rodinám 

v nepriaznivej sociálnej situácii.
Komu je určené?
·  Rodinám s deťmi do 18 rokov s ŤZP, úrazmi alebo 

chorobami.
·  Osobám nad 18 rokov v dôsledku zdravotného postihnutia, 

choroby, úrazu či veku.
Cieľ služby

Pomáhame klientom nachádzať nové možnosti pre 
uplatnenie sa a zapojenie do spoločnosti. Snažíme sa 
podporovať ich sebestačnosť, schopnosť prekonávať 
stigmatizáciu a dosiahnuť pozitívne zmeny v ich živote.
Čo ponúkame?
·  Poradenstvo pre klienta, jeho rodinu a širšie okolie (napr. 

škola, zamestnávateľ).
·  Analýzu príčin problémov a návrh riešení.
Obe služby poskytujeme bezplatne!
Kontaktujte nás!
Telefón: +421 908 300 280
E-mail: trencin@cvitrencin.sk
Web: www.cvitrencin.sk (sekcia „Hľadám pomoc“)
Neváhajte nás osloviť – sme tu pre vás a vaše rodiny!

Ivana Nováková

ku kresťanským hodnotám a tak trochu i k malým finančným 
obnosom nás donútila obliecť sa do „zrebových gací“, košieľ, 
namaľovať huby, pripraviť si betlehem a navštíviť naše 
domácnosti. Prvý rok sa naša partia moc neosvedčila, ľudia 
veľa nedávali, vraj nie všetci chodíme do kostola. Ale o rok to 
už bola bomba. Nová partia ja, Tono, Stano a výrobca nového 
betlehema Jožino, to bolo niečo. Nastávajúci stolársky učeň 
Jožino, vyrobil betlehem, ktorý nemal páru nielen v našej obci, 
okrese, ba dnes by nemal ani v Európskej únii. Steny z malých 
guľatých drievok, ako bývali maštale, strecha z lupienkov 
šišiek ako šindeľ, nad tým svietiaca hviezda, Ježiško, Mária, 
Jozef, zvieratká, no krása. Keď sme v miestnosti zhasli svetlo, 
rozsvietili betlehem, bola to idylka, ktorú trochu pokazil náš 
spev. Ľudia boli vďační, vítali nás a štedro nás obdarúvali, 
niekedy aj dve koruny sme dostali. Najviac sme dostali 
v krčme a na miestnej fare. Ale nám nešlo o peniaze, chceli 
sme do našich rodín priniesť sviatočnú atmosféru blížiacich sa 
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ZÁHRADKÁRSTVO V SOBLAHOVE: TRADÍCIA, KTORÁ OPÄŤ OŽÍVA

Vianoc, i keď ľudia mohli dať viac, veď čože by im to urobilo. 
Tak sme boli prvými priekopníkmi maľovania na tvár, lebo ešte 
i na druhý deň sme v škole boli červení, čierni, lebo nie všetko 
doma duchna utrela.

Tak sa pomaly blížili Vianoce, najkrajší sviatok v roku. 
Okolité hory sa začínali neuveriteľne hýbať, hlavne na 
večer. Vianočné stromčeky menili svoje trvalé pobyty, aby 
ozdobili naše domácnosti. Dedina zasypaná snehom, žiadne 
svetelné reťaze, žiadna výzdoba, len blikot voskových 
sviečok a pokoj, ten božský pokoj, aký som odvtedy nikdy 
nezažil. Rodiny zasadli k bohatému štedrovečernému 
stolu, plnému rôznych dobrôt, ktorých sa nám počas celého 
roku ako deťom nedostávalo. Gazdovia zašli do maštalí, 

chlievov, aby i dobytok dostal nejaký „pamlsok“, aby rodine i 
v budúcom roku prinášal osoh a úžitok, pretože ich mnohých 
živil. Potom nastalo rozbaľovanie darčekov a radosť detí 
bola nesmierna. Neboli to darčeky aké dostávajú deti dnes,  
boli oveľa skromnejšie, no svietiace očká malých ratolestí 
horeli radosťou a spokojnosťou.  Silný mráz, mrznúci sneh, 
hviezdna zimná obloha nás všetkých priviedla do kostolíka  
na polnočnú sv. omšu. Kostol nabitý do prasknutia, vianočná 
výzdoba, vôňa sviec a ihličia dávala chrámu neopísateľnú 
atmosféru. Čo dostali dospelí pod stromček bolo vidieť hneď 
na tejto sv. omši. Jedna polovica v takýchto kabátoch, druhá 
v iných vetrovkách, taký bol výber, aspoň si nezávideli.  Keď 
sa v kostole zhaslo, organista „Gajdošíkech strýco“ začal 
hrať Tichú noc a ľudia začali spievať, v očiach nás detí sa 
zaleskla slzička dojatia a radosti, z okolitých chalúp začal 
i sneh opadávať. Tak plný kostol v období zákazu cirkevných 
obradov už nikdy nebude. Dnes, keď máme slobodu a 
demokraciu, náš kostol nie je naplnený ani na polovicu, čo 
býval v mojom detstve a v mladosti. Po polnočnej sv. omši sa 
začal v obci ohňostroj. Obloha sa zafarbila farbami svetlíc, 
dymovníc, delobuchov. To naši mládenci, toho času na 
základnej vojenskej službe ušetrili voľačo v kasárňach 
a prišli na opušťák obohatiť vianočnú atmosféru. Tak prešiel 
i prvý sviatok vianočný, sviatok sv. Štefana, prišiel nový rok 
a my znova do školy, čo nás moc netešilo, ale tak išiel život.

Mnohí nemusíte tento článok čítať, lebo je nemoderný, ale 
moji vrstovníci vedia, že to tak bolo  a toto všetko prežili spolu 
so mnou a mojimi kamarátmi.

J.H.

Organizované záhradkárstvo má v Soblahove dlhoročnú 
tradíciu. Od svojich počiatkov sa záhradkársky zväz zameriaval 
na správny výber druhov ovocných stromov, najmä jabloní a 
hrušiek. Sústredil sa tiež na odborný rez a očkovanie stromov a 
kríkov, čím prispieval k udržaniu zdravých a plodných sadov 
v obci. Najlepším miestom na výučbu nových žiakov bola farská 
záhrada, ktorá sa stala centrom ovocinárskej múdrosti a praxe.

Odbočka Slovenskej ovocinárskej spoločnosti vznikla 
v Soblahove 11.7.1947, založili  ju nadšenci Matej Ďuriška, 
Valient Ďuďák a Ján Baláž. Mala 29 členov. Hoci nemala dlhé 
trvanie, jej vznik položil pevné základy pre budúce generácie 
záhradkárov a ovocinárov.

Oživenie spolku sa datuje od roku 1965. V tomto období sa 
znovu prebudil záujem o ovocinárstvo v obci. Hlavnými aktérmi 
tejto obnovy boli učiteľ Ján Petro, Rudolf Meliš a skúsený ovocinár 
Matej Ďuriška. Funkciu predsedu postupne vykonávali 
Štefan Ďuďák, Pavol Ďuďák a Helena Holúbková. Pod ich 
vedením miestni ovocinári nielenže pokračovali vo svojich 
záhradkárskych aktivitách, ale aj organizovali zájazdy na 
ovocinárske výstavy a prezentovali výsledky svojej práce na 
miestnych výstavách.

Posledné roky aktivity spolku začali klesať a zdalo sa, 
že tradícia záhradkárstva v Soblahove zanikne. Avšak, v 
poslednej dobe sa objavili náznaky novej nádeje. Záhradkárski 
nadšenci sa opäť stretli, zvolili nové vedenie a predsedníčku 
p. Mariannu Balajovú. S optimizmom a odhodlaním sa pustili 
do práce a veríme, že ich snaha prinesie ovocie.

Nech sa obec opäť stane miestom, kde záhradkárstvo 
– ovocinárstvo nie je len koníčkom, ale aj neoddeliteľnou 
súčasťou komunitného života.

Daniel Mrázik

Prvé vedenie spolku. Zľava: Ján Baláž, Valient Ďuďák, 
v strede zástupca mestskej pobočky, Matej Ďuriška, Pavol 
Šedivý, v hornom rade: Jozef Ďuďák, Štefan Červeňan 
a Jozef Struška
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ZO ŽIVOTA ZO JDS V SOBLAHOVE
Stará ľudová múdrosť hovorí, že „Na dobré 

slovo sa skoro zabúda, ale na zlé sa dlho 
pamätá“.

Závisí od našich reakcií na konkrétnu 
situáciu, resp. dianie okolo nás, či bude 

pozitívna – s dobrým slovom, alebo negatívna – so slovom 
zlým. Možností pre naše reakcie máme niekoľko: ústretové, 
ale aj záporné, mierne, ale aj výbušné, dôstojné, ale aj 
nedôstojné... a od našich reakcií závisia naše vzájomné 
vzťahy – sú pevné alebo vratké, chvíľkové alebo trvalé. 
My v našom občianskom združení s 25-ročným vekovým 
rozdielom členov (od 62 – 87 rokov) a množstva rôznorodosti 
názorov sa v rámci našej činnosti snažíme o pozitívne reakcie, 
o vzájomnú toleranciu, ohľaduplnosť, vzájomný rešpekt a úctu, 
aby naše  vzťahy boli pre nás vzájomne prospešné a trvalé.

V tomto duchu sa niesla aj naša slávnostná októbrová 
členská schôdza, ktorá je už tradične venovaná Mesiacu 
úcty k starším. V slávnostnom príhovore bolo okrem iného 
zdôraznené, aké dôležité je vážiť si seba samého a aké 
veľmi dôležité je nerobiť druhým ľuďom to, čo nechceme, aby 
sa dialo nám. Príjemnú atmosféru slávnostného stretnutia 
umocnilo krásne pásmo piesní a básní v podaní žiakov ZŠ 
s MŠ v Soblahove  a dievčat z Harmonikovej akadémie Jožka 
Opatovského.

Milé prekvapenie si účinkujúci pre nás pripravili v závere 
kultúrneho programu, keď nám všetkým odovzdali krásne 
vlastnoručne vyrobené darčeky ako prejav úcty k starším od 
kolektívu pedagógov a žiakov ZŠ s MŠ v Soblahove. Bol to 
krásny okamih srdečnej úcty, za ktorý úprimne ďakujeme!

Ďakujeme aj pánovi starostovi za vitamínový darček pre 
všetkých členov organizácie.

Po spoločnej gratulácii našim jubilantom sa o dobrú náladu 
a zábavu postaral harmonikár a spevák Jožko Šedivý so 
svojou partiou kamarátov.

Počas pekného jesenného obdobia sme v rámci poznávacích 
výletov navštívili „mesto medzi horami“ v bezprostrednej 
blízkosti Nízkych a Západných Tatier – centrum Liptova – 
Liptovský Mikuláš.

Mesto s bohatou históriou i súčasnosťou nám počas 
dvojhodinovej prehliadky priblížila naša milá sprievodkyňa, 
ktorá nás previedla celým historickým centrom a jeho okolím.

Jedinečný zážitok máme z návštevy najmodernejšieho 
interaktívneho múzea na Slovensku – Slovenského múzea 
ochrany prírody a jaskyniarstva s interaktívnymi expozíciami. 
Bolo to pre nás veľmi poučné, ale aj veľmi zábavné a cítili sme 
sa, akoby sme naozaj prechádzali lesom či jaskyňou.

Dvojhodinovú prehliadku sme zavŕšili na vrchole múzea, 
odkiaľ sme si z rozhľadne prezreli všetky dominanty mesta 
a nádhernú panorámu majestátnych okolitých vrchov.

Posledný tohtoročný autobusový výlet (12.11.) bol v do-
poludňajších hodinách venovaný návšteve a prehliadke 

ikonickej pamiatky západného Slovenska a perly Malých 
Karpát nachádzajúcej sa na kopci nad obcou Častá – hradu 
Červený Kameň. Bohatý výklad sprievodkyne, honosne  
zariadené a nádhernými maľbami vyzdobené interiéry 

pripomínajú skôr honosný zámok ako hrad. Po náročnej 
dvojhodinovej prehliadke aj uzimení (v interiéroch sa nekúrilo 
a vonku bolo veľmi chladno a veterno) sme s nadšením 
nasadli do vyhriateho autobusu a v ceste sme pokračovali na 
popoludňajšiu časť výletu – na husacie hody do Slovenského 
Grobu.

Presne na obed sme zasadli ku sviatočne prestretým stolom 
v štýlovo zariadenej rodinnej reštaurácii.

Tu nás čakali naše spoločné hody, aké sme si priali: 
príjemné rodinné prostredie, milá obsluha, fantastické jedlo, 
voňavá chrumkavá husacinka, pečienka, lokše, k tomu 
výborné vínko, naša Slávka s harmonikou, spev a na záver 
48 spokojných hodárov. 

Okrem výletov sme organizovali a zúčastnili sa aj iných 
podujatí:
-  Festivalu  dychových hudieb „Okolo Trenčína“.
-  Odhalenia busty rímskokatolíckeho duchovného, kardinála a 

diecézneho biskupa Nitrianskej diecézy Jána Chryzostoma 
Korca pri príležitosti 100. výročia jeho narodenia – vo 
vstupnej hale budovy Trenčianskeho samosprávneho kraja. 
Jeho citát na pamätnom podstavci znie: „Urážky píšte do 
piesku a dobrodenia do priestoru.“

- Tento rok sme vianočné trhy navštívili (10.12.) v Trnave. 
Užili sme si ich do sýtosti aj s večernou atmosférou plnou 
vôní a svetiel s celou predvianočnou parádou vyzdobenej a 
vysvietenej Trnavy.

- Posledným podujatím bola (12.12.) návšteva jubilejného 
koncertu Cigánskych diablov. Bola to veľká oslava 
s nezabudnuteľnou atmosférou plnou temperamentu.
Našou novinkou v rámci jesenno-zimnej aktivity „pohybom ku 

zdraviu“ je pravidelný Pohyb – každý týždeň, vždy v pondelok 
o 13.00 hodine od Hasičskej zbrojnice. Trasy sú priemerne 
náročné v okolitej prírode nášho chotára s podmienkou – 
minimálne 10 000 krokov na jednu trasu (zatiaľ dávame viac 
o 3 000 – 4 000 krokov).

V závere roka nás čaká príjemné spoločné stretnutie 
„vianočná členská schôdza“ 28.12.2024 o 15.00 hod. 
v Pastoračnom centre.

Pred nami je záver odchádzajúceho roka 2024. 
Pre nás, členov Jednoty dôchodcov v Soblahove, bol tento rok 

– VĎAKA BOHU za zdravie – bohatý na množstvo príjemných 
spoločných aktivít, stretnutí, výletov a zážitkov. Sme vďační 
za to, že to bol pre nás prajný rok a to predovšetkým VĎAKA 
obetavým členkám výboru základnej organizácie, VĎAKA 
našim aktívnym členom a VĎAKA všetkým, ktorí našu činnosť 
akýmkoľvek spôsobom podporujú.
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S radosťou využívame tento priestor, aby sme za vzájomne 
veľmi dobrú spoluprácu, za materiálnu a finančnú pomoc, za 
ústretovosť a podporu srdečne poďakovali nášmu starostovi 
Marianovi Hudecovi. 

Naša úprimná vďaka za podporu a dobrosrdečnosť patrí 
nášmu pánovi farárovi Mgr. Petrovi Valaskému. 

Za spoluprácu, podporu a ústretovosť úprimne ďakujeme 
pani riaditeľke ZŠ s MŠ v Soblahove Mgr. Natálii Škorcovej 
a celému jej pedagogickému kolektívu.

Naše poďakovanie patrí aj riaditeľstvu CMŠ sv. Mikuláša, 
kolektívu FSk Dolinečka, nášmu kamarátovi Jožkovi 
Šedivému (Cukríkovi) a jeho partii a vždy ochotným dievčatám 
na obecnom úrade: Zuzke, Lenke, Silvii, Ľubke a Anke. 

Život aj nám seniorom poskytuje rôzne šance, príležitosti 
a možnosti. My sme aj tento rok i VĎAKA vám využili v rámci 
činnosti tie, ktoré boli pre nás prospešné a ktoré nám do 
našich životov priniesli pekné spoločné zážitky, množstvo 
nových poznaní, vedomostí a pozitívnej energie.

folklórna skupina Dolinečka
POZDRAVENIE OD DOLINEČKY

Milí spoluobčania, koniec roka je vždy príležitosťou 
zhodnotiť uplynulý rok, pospomínať na prebehnuté akcie 
a pripraviť sa na ďalšie obdobie. 

Žiaľ, uplynulé roky sa prejavili i na našom počte, je nás 
stále menej, ale i napriek tomu sme sa zúčastnili s naším 
speváckym programom na viacerých obecných a okresných 

akciách. Veľmi dobré meno sme si udržali i na čepčení nevesty 
počas svadieb v širokom okolí. Taktiež i naša účasť na akciách 
usporiadaných našou farnosťou je pre nás samozrejmosťou.  

Milí rodáci, dovoľte mi, aby som v svojom mene, ale i v mene 
všetkých členiek Dolinečky zaželali vám príjemné a požehnané 
prežitie vianočných sviatkov a veľa zdravia, radosti a pohody 
v nasledujúcom novom roku.  

S pozdravom Emília Fabová, vedúca FSk Dolinečka

Milí spoluobčania!
Prajeme vám krásne, láskou naplnené Vianoce!
V novom roku vám želáme veľa zdravia, šťastia, rodinného 

tepla vo vašich domovoch a príjemných ľudí, s ktorými nikdy 
nebudete sami!

Antonia  Adameková

MelenČár vinšuje
Milí naši Soblahovania a aj tí, čo ste prišli bývať do našej 

dediny,
dostalo sa mi tejto milej úlohy, keď sa nám pomaly a isto 

starý rok končí a ten nový blíži, zhrnúť do týchto pár rádkov to, 
čo naša aj vaša folklórna skupina Melenčár za tento rok stihla 
alebo nestihla. Píšem títo rádky ja, gazda z dolného konca, 
lebo naša vedúca Adka odcestuvala až tam desi za velkú 
vodu do Ameriky. Ale nebojte sa, ona sa nám vráti do Vánoc 
odpočinutá a plná zážitkov a možno nám donese k Vánocám 
aj nejakeho americkeho folklóristu.

Po lete sa naša folklórna skupina vybrala na susennú 
Moravu zabavit obyvatelov našej družobnej obce Buchlovice. 
Cesta tam ušla jak voda v poteku. Po ceste tam sa veselo 
spievalo, aby hlasy na vystúpení pekne zneli. A čosi sa ušlo 
aj na premazanie hrdiel. V Buchlovicách to už išlo jako po 
masle. Začali chlapi regrútskymi spevmi, potom naše ženičky 
dali svoje žartovné a nakoniec sme zatancovali a zaspievali 
Katerinskú zábavu. Fanúškom folklóru sa naše vystúpenie 
asi páčilo, lebo nás odmenili velkým potleskom. Potom pod 
pódiom naša muzika ešte zahrala soblahovské pesničky. 
A my sme už len salli na sedane v autobuse a hybaj domov 
plní pekných zážitkov.

 Na tradičné soblahovske hody sme zaspievali v kostele na 
svatej omši a po nej ešte pred gazdovským domom.

V súčasnosti sa venujeme novým pesničkám z našej dediny 
a tancu selláckej, lašungu a friškej. Tanečnú zložku si zebral 
na starosť náš člen Peťo Vlčák. Tanečné rozcvičky nás veru 
poránne zahrejú. Vzniklo aj nové pásmo Na priadkach, na 
kerém popracuvala naša vedúca Adka a s kerým by sme 
sceli mať premiéru na zimných folklórnych slávnostách 
v Trenčanskej Turnej v januári budúceho roka, tak sa šetci 
učá texty a nové pesničky. Popri tom sa pripravujeme na 
tradičnú Štefánsku jazdu v našej dedine. Zaspievame koledy 
a zavinšujeme našim Soblahovanom k Vánocám a k tomu 
novému roku.

Tak dúfam, že som na nič nezabudel, čo sme v tom druhém 
polroku urobili.

Ostáva mi, milí Soblahovani, šetkým vám zavinšuvať šťasné 
a veselé vánočné svátky, naplnené očakávaním narodenia 
nášho spasitela. Budme k sebe nielen cez svátky milí, ale 
v každej životnej chvíli. Nech sused sa na suseda usmeje 
a pekný den mu popraje. To vám praje 

folklórny gazdíčko z Pažite z dolného konca



18 číslo 4 - december 2024

ÚSPEŠNÝ ROK HARMONIKOVEJ AKADÉMIE JOZEFA OPATOVSKÉHO
Harmoniková akadémia pod vedením Jozefa Opatovského 

pôsobí v našej obci Soblahov už 11. rok, od jej založenia 
v roku 2013. Za tie roky Jožko (ako ho všetci milo a radi 
voláme) naučil, a dovolím si napísať, aj vychoval k hraniu na 
diatonickej harmonike, ľudovo zvanej „heligónka“, a k spevu 
množstvo detí i dospelých. A to nielen z našej obce, ale 
aj z ďalších obcí Trenčianskeho kraja. Tým neodškriepiteľne 
prispel a neustále prispieva k zachovaniu, udržiavaniu a 
pokračovaniu slovenskej tradičnej hry na „heligónku“ v regióne. 
Od roku 2017 funguje a pôsobí Harmoniková akadémia aj 
ako detský folklórny súbor a vystupuje na rôznych kultúrnych 
a spoločenských podujatiach na Slovensku i v zahraničí. 
V našej obci vystupuje už tradične na kultúrnych podujatiach 
obce, ako sú Fašiangy, Stavanie mája, Deň matiek, Kultúrne 
leto, Leto s heligónkou, Mesiac úcty k starším (v októbri) či 
vianočná Štefanská jazda. Našu i ďalšie trenčianske obce 
reprezentovali členovia súboru na rôznych slovenských 
folklórnych festivaloch a stretnutiach muzikantov z celého 
Slovenska, napr. na Trenčianskych folklórnych slávnostiach 
v Mníchovej Lehote, na Goralských slávnostiach v Skalitom, 
Kopaničiarskych slávnostiach v Starom Hrozenkove, na 
Stankovských zvonoch v Tr. Stankovciach atď. Počas 
adventu vystupovali s vianočným programom už tradične 
napr. v Trenčianskych Tepliciach, v Piešťanoch či v Trenčíne. 
Zo zahraničných podujatí spomeniem napr. medzinárodné 
folklórne festivaly v Čechách, Poľsku, Chorvátsku, Čiernej 
Hore, Taliansku a vo Francúzsku. Za vynikajúce vystúpenia 
a prezentáciu slovenského folklóru získali títo mladí umelci na 
čele s Jožkom Opatovským viaceré ocenenia.  

pozvanie a možnosť odprezentovať svoje hudobné umenie 
v televízii.

Dňa 11. júna vystúpila Harmoniková akadémia 
naživo v Televízii Markíza v relácii Teleráno. Deti tak mali 
možnosť ukázať svoje hudobné nadanie i muzikantské 
umenie po prvýkrát divákom v rámci celého Slovenska vo 
viacerých vstupoch počas vysielania relácie. Od produkcie 
a výrobného štábu si vyslúžili pochvalu a ocenenie nielen 
za hudobný výkon, ale aj výbornú spoluprácu a disciplínu 

zodpovedajúcu profesionálom. Počas vysielania mali deti 
príležitosť stretnúť sa a byť spoločne na televíznom vysielaní 
aj so známymi osobnosťami: napr. s moderátormi relácie 
Matúšom Krnčokom a Tomášom Juríčkom, speváčkou Nelou 
Pociskovou či s raperom Majselfom, aj vďaka ktorým majú 
nezabudnuteľné zážitky. Veľkým prekvapením bolo ďalšie 
pozvanie Harmonikovej akadémie ako hudobného hosťa do 
vysielania Televízie JOJ, a to konkrétne 18. júla do relácie 
Ranné noviny, kde rovnako úspešne a spoľahlivo, opäť 
„naživo“, odohrali obľúbené skladby ako napr. „Vyrástel 
mi pod okienkom hrebíček“ či „Sokoly“. Deti sa opäť mohli 
stretnúť so známymi moderátormi, ako sú Bruno Ciberej či 
Alena Stračiaková, na čo tak skoro nezabudnú.

Letné obdobie prináša v kultúre už tradične množstvo 
rôznych folklórnych festivalov a pre Harmonikovú akadémiu 
viacero pozvaní. Nebolo to inak ani tento rok: 8. júna vystúpila 
Harmoniková akadémia na Festivale ľudovej hudby Dubnička 
a 14. júla odprezentovala svoje umenie medzi ďalšími 
harmonikármi a heligonkármi na Teplickom harmonikovom 
festivale v Trenčianskych Tepliciach, ktorý sa celkovo teší 
veľkej obľube divákov. Dňa 4. augusta vystúpila na festivale 
Drietomské slávnosti 2024, kde sa odprezentovala spolu s 
takými úspešnými hudobnými zoskupeniami, ako sú Huncúti či 
skupina Hrdza. Letnú sezónu Harmonikovej akadémie ukončilo 
vystúpenie na nádhernom celoslovenskom folklórnom podujatí 
Deň kroja v Banskej Bystrici, kde deti na Námestí SNP vystúpili 
pod vedením Jožka Opatovského spoločne aj so speváčkou 
Vlastou Mudríkovou. V lete vystúpili deti z Harmonikovej 
akadémie taktiež na menšom, ale rovnako váženom podujatí v 
Bánovciach nad Bebravou, začiatkom jesene v Trenčianskych 
Stankovciach a v Chocholnej-Velčiciach. Ako prejav úcty k 
starším, v októbri, vystúpili deti z Harmonikovej akadémie v obci 
Kálnica a soblahovskí členovia Harmonikovej akadémie aj pre 
Jednotu dôchodcov v Soblahove.

Vyvrcholením, zjavne úspešného roku 2024 Harmonikovej 
akadémie, sa zdá byť vystúpenie, ktoré sa uskutočnilo v 
sobotu 23. novembra – Harmoniková akadémia na čele 
s Jožkom Opatovským dostala a prijala pozvanie ako hudobný 
hosť do nakrúcania obľúbenej, predvianočnej relácie Trochu 
inak s Adelou Vinczeovou pre národnú televíziu STVR. To 
sa uskutočnilo tradične v Bratislave v divadle L + S. Deti si 
vyslúžili obrovský potlesk, na menšom, no o to významnejšom 
javisku. Vysielanie tejto časti na STVR by sa malo uskutočniť 
pred Vianocami v piatok 20. decembra vo večernom vysielaní 
na televíznom kanáli Dvojka.

V tomto roku začala Harmoniková akadémia „šnúru“ 
vystúpení už tradične vystúpením na Fašiangoch v Soblahove 
a v Trenčianskych Tepliciach. Vo veľkonočnom období, v marci, 
odohrali vystúpenie v Dubnici nad Váhom, kde sa prezentovali 
aj s ďalšími detskými folklórnymi súbormi Kornička a Kolíska. 
No tohtoročný apríl bol pre Harmonikovú akadémiu obzvlášť 
výnimočný. Už po druhýkrát (prvýkrát v roku 2022) dostala 
a prijala pozvanie na medzinárodný festival World Folklore 
Festival Sanremo – Diano Marina – Cannes 2024, ktorý sa 
uskutočnil v dňoch 9.4. – 12.4.2024. Mladí umelci odohrali 
promenádne i súťažné vystúpenia ako profesionáli, konkrétne 
v mestách Diano Marina, Sanremo, Nice, Cannes a Monte 
Carlo, a to napriek vysokej náročnosti tohto podujatia. 
Mali možnosť vystupovať s ďalšími folklórnymi súbormi zo 
Slovenska, Maďarska, Nemecka, Turecka, Švajčiarska, 
Srbska, Ukrajiny, Bulharska a Luxemburska. Za úžasné 
predvedenie si odniesli od poroty dokonca dve ocenenia: 
jedno od poroty pre celý súbor a druhé bolo udelené špeciálne 
Tobiasovi Betákovi ako najmladšiemu chlapčenskému 
účastníkovi na festivale. Po týchto úspechoch sa takpovediac 
roztrhlo vrece s ďalšími pozvaniami na rôzne vystúpenia 
v podobe kultúrnych či spoločenských podujatí, ako aj 
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Okrem spomínaných slovenských televíznych vystúpení sa 
Harmoniková akadémia dvakrát v tomto roku zúčastnila na 
natáčaní televíznej relácie Hudba bez hraníc u našich českých 
susedov v Strání pre Televíziu Šláger. Nemožno nespomenúť, 
že okrem rôznych hudobných vystúpení Harmoniková 
akadémia nahrala už dovedna tri CD a venovala sa i tento 
rok nakrúcaniu ďalších videoklipov piesní z ich repertoáru. 
Koncom roka 2023 pribudol videoklip „Poďte chlapci k nám“ 
a „Jasná hviezda“, ktoré odvysielali aj v TV Lux a Folklorika. 
Ako posledný pribudol nový videoklip s tradičnou vojenskou 
tematikou verbovania „Ani preto, ani zato“.

Nečakaným prekvapením v čase uzávierky tohto článku 
však bolo výnimočné pozvanie Harmonikovej akadémie 
vystúpiť 5. decembra v Národnej rade Slovenskej republiky 
so žiadosťou zahrať, zaspievať a rozsvietiť tam vianočný 
stromček. Pozvanie, samozrejme, jej poctení členovia prijali. 
Možno sa teda tešiť na ďalšie správy o ich výnimočných 
vystúpeniach a úspechoch.

Niet pochýb, že množstvo renomovaných tohtoročných 
vystúpení Harmonikovej akadémie Jožka Opatovského 

dokazuje jej stále sa zvyšujúcu úroveň i profesionalitu možno 
„malých“, mladých, no o to šikovnejších umelcov s úprimným 
záujmom o ľudové tradície, hru na heligónke i spev. Vďaka im 
všetkým za šírenie a zachovávanie ľudových tradícií v hre na 
heligónku i za radosť, ktorú hrou a spevom prinášajú širokej 
verejnosti. Obrovská vďaka patrí zvlášť samotnému Jožkovi, 
ktorý sa zo srdca deťom venuje a odovzdáva im okrem 
životnej energie i vlastné hudobné umenie.

Touto cestou chceme poďakovať obci Soblahov za poskyt-
nutie priestoru na spoločné skúšky Harmonikovej akadémie, 
Trenčianskemu samosprávnemu kraju za finančnú podporu, 
rodičom detí z Harmonikovej akadémie za odhodlanie, výdrž 
a trpezlivosť deti neraz sprevádzať a podporovať ich pôsobe-
nie v nej, a taktiež aj mnohým ďalším láskavým ľuďom za po-
moc, ktorí finančne, materiálne a nezištne akokoľvek podporili 
Harmonikovú akadémiu či ju v súčasnosti stále podporujú.

Členom Harmonikovej akadémie, na čele s Jožkom 
Opatovským, prajeme veľa zdravia i úspechov do ďalších dní 
a vystúpení aj v nasledujúcom roku 2025.

  Barbora Opatovská

Kalendár zberu – štvrtý kvartál • plasty, kovy, tetrapaky Kalendár zberu – papier a lepenka
január február marec február

dátum 6.1. 3.2. 3.3. a 31.3. 5.2.

Turistický klub Ostrý vrch Soblahov
PO TURISTICKEJ JESENI PRICHÁDZA TURISTICKÁ ZIMA

Ani sme sa nenazdali, ako rýchlo ubehlo 
leto so všetkým jeho čarom a nádherou, 
a už je tu zas stále nezastaviteľný prírodný 
kolobeh, ktorý s neochvejnou istotou 
priniesol  jesenné obdobie umocnené 
ďalšími prírodnými zázrakmi, ktoré pani 
Jeseň prináša do našich turistických  
životov.

Dovolenkové leto skončilo a my v turistickom klube sme hneď po 
horúcom lete začali plánovať spoločné akcie nášho turistického 
klubu. Na začiatku jesene, ešte rozmaznaní dovolenkami, sme 
sa zahriali ľahšou domácou turistikou tu v našom blízkom okolí, 
a to z Radaru do Kubrej. Počasie nám v ten deň prialo, a tak sa 
nedalo v strede trasy odolať spoločnej opekačke na Oklačkoch, 
kde si členovia klubu pri opečenej slaninke a špekáčikoch  
zaspomínali na svoje individuálne dovolenkové turistické zážitky, 
vymenili sme si skúsenosti z toho, čo sme v lete zažili 
a prežili v našich i zahraničných horách a rôznych turistických 
destináciách a zároveň sme si navzájom poradili a vymenili 
podnety na ďalšie zaujímavé  turistické zážitky.

V tomto jesennom období sme usporiadali dva klubové 
autobusové turistické zájazdy,  prvý zájazd bol do Vysokých 
Tatier – Rysy a druhý turistický zájazd bol do Kvačianskej doliny. 
Obidva zájazdy sa mimoriadne vydarili, všetci sme sa vrátili živí 
a zdraví a doniesli sme si z nich krásne turistické a spoločenské 
zážitky. Následne sa niektorí členovia klubu zúčastnili zájazdu 
na Tále, ktorý usporiadal Polar Alpin klub. Ďalším naším dobre 
zvládnutým a  dosiahnutým klubovým  turistickým cieľom sa 
stal vrch Buchlov (1 040 m n. m.) v pohorí Vtáčnik.  

A už je tu koniec jesenného obdobia a s ním súvisí každoročné 
ukončenie našej turistickej sezóny. Tento rok sme sa znova 
stretli v našich milovaných soblahovských horách,  na Chate 
pod Ostrým vrchom pri spoločnej opekačke. Následne ešte po 
tomto spoločnom klubovom stretnutí niektorí členovia nášho 
turistického klubu vystúpili za pekného zimného počasia na 
Veľký Kriváň, kde priamo na vrchole tejto turistickej dominanty 

náš člen Ján Cabala oslávil svoje životné jubileum – 80 rokov. 
V mene celého nášho turistického klubu  gratulujeme Jankovi 
k tomuto krásnemu jubileu a vyslovujeme náš obdiv k tomu, 
čo dosiahol  ako človek aj ako turista, je pre nás všetkých 
obrovskou inšpiráciou a želáme mu všetko najlepšie, veľa 
zdravia, šťastia, síl, životného elánu a ešte veľa turistických 
a životných úspechov.

Teraz, v tomto období začínajúcej zimy, sa práca nášho tu-
ristického klubu sústreďuje na to, čo nás čaká v zime a v pri-
chádzajúcom sviatočnom vianočnom a novoročnom období. 
V prvom rade to bude Štefanský výstup na Černachov dňa 
26.12.2024 a vzápätí po tomto výstupe nás čaká náš každo-
ročný tradičný Predsilvestrovský výstup na Ostrý vrch dňa 
29.12.2024, na ktorý všetkých členov i nečlenov, všetkých 
záujemcov z blízkeho i vzdialenejšieho okolia, srdečne pozý-
vame. Podrobnosti o organizácii týchto chystaných akcií budú 
včas zverejnené medzi členmi klubu formou našej whatsapo-
vej komunikácie a pre všetkých  záujemcov formou všetkých 
dostupných oznamovacích možností. Tešíme sa na vás!

Zároveň si dovoľujeme v mene Turistického klubu Ostrý 
vrch Soblahov zaželať všetkým našim členom i nečlenom, 
všetkým našim priaznivcom, sympatizantom, všetkým ľuďom 
dobrej vôle krásne a požehnané vianočné sviatky a šťastný 
nový rok 2025.

Slávka
VEĽKÝ KRIVÁŇ V MALEJ FATRE
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PODVEČERNÝ VÝSTUP NA OSTRÝ VRCH JUBILUJE – 30 ROKOV
Blížia sa vianočné sviatky a koniec roka a zvykneme sa 

vždy zamyslieť spätne za prežitým rokom alebo aj za dlhším 
prežitým obdobím. Nedávno pri ochutnávke tohtoročného 
mladého vína prišla reč aj na tradičný Predsilvestrovský 
výstup na Ostrý vrch. Začal sa v pamäti premietať film a došli 
sme k názoru, že v tomto roku je výročie obnovenia tohto už 
ikonického podujatia v Soblahove.

Pri spomienkach je najlepšie, pokiaľ sa máme možnosť oprieť 
aj o písomné fakty. Dostal som informáciu, že existuje kronika 
turistického oddielu od jeho vzniku. A skutočne, Ján Vojtek mi 
ochotne zapožičal takýto vzácny dokument, ktorý mi pomohol 
osviežiť si pamäť. Prvý dátum v kronike je 10.2.1980, kedy sa 
na výročnej schôdzi TJ Družstevník Soblahov rozhodli založiť 
nový oddiel – oddiel turistický. Zakladajúcich bolo 9 členov, 
ktorí si zvolili dočasný výbor – predseda Viliam Jantošovič, 
členovia Alino Jantošovič a Jozef Mrázik. Takže vo februári 
bude 45. výročie založenia prvého turistického oddielu. Ale to 
by chcelo samostatný článok k výročiu. Z pomocného zápisu 
v kronike som vyčítal, že v roku 1983 sa výstupu zúčastnilo 45 
ľudí, dá sa predpokladať že prvý ročník bol v roku 1982, lebo 
si pamätám, že nás vtedy bolo 16 členov. Z roka na rok ale 
počet členov oddielu narastal.

Oddiel každoročne zakončoval rok podvečerným výstupom 
30.12. na Ostrý vrch a následnou výročnou členskou 
schôdzou na Chate pod Ostrým vrchom. Celý rok sme sa 
tešili na túto akciu, kde sme sa stretli, poschôdzovali, čo bolo 
treba, poponúkali sa z prineseného, kto lepšie vypálil, vyúdil 
a veselým spevom dolu z chaty sme končili pred domom Jana 
Izraela na tradičné melencové, medové a rôzne iné „špécie“, 
ktoré Janko pripravil. Počasie sme zažili všelijaké – aj blato, 
dážď, ale najviac sneh. V jeden rok sa „výročka“ nekonala. 
V skupine šestnástich turistov a jedného psa bol aj tajomník 
oddielu s príslušnými dokumentmi a stala sa nemilá udalosť, 
na ktorú doteraz spomíname s veselým komentárom. V hustej 
hmle hneď na Ostrom vrchu sme zbehli na opačnú stranu 
kopca a po dlhom blúdení sme sa ocitli na okraji Trenčianskych 
Mitíc, kúsok od pálenice, zistili sme to podľa čuchu. Pokiaľ 
sme prišli na chatu, ostatní už odišli. Skonzumovali sme 
tradičné párky a našli sme ich, kde inde, ako pred Izraelov. 
A už bola „ostuda ako hrom“ na svete. Ale nebolo to márne, 
jeden zo zablúdených si v Miticiach našiel manželku.

V roku 1990 po spoločenských udalostiach ustala oficiálna 
činnosť turistického oddielu pri TJ Družstevník Soblahov.

V rokoch 1990 až 1993 výstup absolvovala len malá skupina 
združená na „Kačenovej búde“. Koncom roku 1994 som ráno 
išiel do práce na obecný úrad, bolo krásne nasnežené a stretol 
som Alina Jantošoviča, ktorý už išiel z obchodu s nákupom. 
Hneď povedal svoju myšlienku, že čo by sa stalo, keby sme 
skúsili vyhlásiť v obecnom rozhlase, že 30.12. v podvečer 
sa stretneme v strede obce a pôjdeme na výstup na Ostrý 
vrch. Dohodli sme sa, že sa  stretneme odpoludnia a pôjdeme 
za chatárom, či nemá nejakú akciu a či nám uvarí tradičné 
párky pre účastníkov. Na chate práve porciovali divinu na 
silvestrovský guláš. Dostali sme ponuku, ktorá sa neodmieta, 
každý účastník dostane porciu guláša z diviny a čaj s rumom 
ako pozornosť podniku. Hneď sme sa dohodli.

V stanovenú hodinu sme sa zišli tridsiati, starí turisti, ale 
aj noví a vyrazili sme do zasneženej prírody. Nenapadlo 
nám, že začíname druhú etapu akcie, ktorá už za pár rokov 
prekročila aj hranice okresu. Pán chatár tak založil gulášovú 
tradíciu nočného výstupu. O rok, keď záštitu prevzala obec 
a kultúrna komisia OcZ, už bolo účastníkov omnoho viac, 
tak sme museli uvažovať, ako zabezpečiť guláš, ale aby 
ho účastníci mali aj kde konzumovať, aby sme neblokovali 
chatu. Prijali sme ponuku chalanov z lyžiarskeho klubu ich 
vlekárskej chaty. Guláš sa varil v kotline vonku a podával sa 

účastníkom s čajom a rumom grátis, pomáhali sponzori. 
Z tohto obdobia je aj legendárny pojem „slaninový guláš“. Keď 
sa už v kotline začalo objavovať dno a z Ostrého vrchu hlásili 
ešte veľa ľudí, hlavný gulášmajster Alino Jantošovič zavelil, 
že kto má v ruksaku slaninu, klobásu, všetko sa zabavuje do 
kotliny, aby sa zasýtili všetci účastníci. Na vlekárskej chate 
aj na búde nezostala ani kožka zo slaniny, ale zástupy sa 
zasýtili a skutočne chutil všetkým. Turistov pribúdalo z roka 
na rok a keď už boli málo dve kotliny a priestor vlekárskej 
chaty nevyhovoval, museli sme hľadať riešenie. Našlo sa. 
Šikovné kuchárky v školskej jedálni nám guláš navarili a s chatárom 
z veľkej chaty sme sa dohodli, že nám poskytne bar pod 
terasou na vydávanie. Organizátori podľa počasia museli 
nájsť spôsob, ako ho dopraviť na  chatu. Keď nestačilo pre 
sneh terénne auto, bola dobrá aj obecná vetriéska. Vďaka 
sponzorom a príspevku obce zostal zachovaný aj guláš a čaj 
s rumom grátis. Poslanci OcZ založili a udržiavali ohne na 
Lúčkach a Ostrom vrchu, aby sa ľudia mohli zohriať, opekať, 
porozprávať, ponúknuť niekoho z toho, čo niesli so sebou, 
porozprávať, ako prežili sviatky a hlavne mali dobrý pocit, že 
po tej hojnosti sviatkov spravili niečo pre svoje zdravie. Časom 
sa po zrelej úvahe zmenil termín výstupu na deň 29.12., aby 
sa mohli zúčastniť aj tí, ktorí odchádzali na silvestrovské 
pobyty a nechceli prísť o toto stretnutie. Pochod naberal na 
popularite a vždy pred termínom zvonili telefóny na obecnom 
úrade, či a kedy bude pochod aj zo susedných obcí, kde 
chodili celé skupiny. Populárnym a povestným sa stal aj guláš, 
keď sa účastníci netešili len na krásnu prírodu a srdečné 
stretnutia, ale aj na “gulášek” a hlavne na neopakovateľnú 
atmosféru pochodu. Dôkazom toho je, že aj pri horšom počasí 
bol počet účastníkov veľký. Potvrdzovalo sa, že pre turistu 
neexistuje zlé počasie, ale zle oblečený turista. Po celkovom 
zatvorení Chaty pod Ostrým vrchom, čo iste nepotešilo ani 
jedného turistu, sa ukončenie pochodu a vydávanie guláša 
prenieslo do objektu hasičskej zbrojnice, ktorá ale zakrátko 
išla do rekonštrukcie a zostal areál TJ Soblahov. Veľká vďaka 
patrí aj terajšiemu pánovi chatárovi, ktorý po rekonštrukcii 
chaty prijal súčasných organizátorov podujatia a môže sa táto 
krásna akcia uskutočniť v jeho priestoroch.

Pri tých začiatkoch nám, ktorí sme stáli pri zrode tejto akcie, 
ani nenapadlo, že po toľkých rokoch sa ľudia stále vo veľkom 
množstve stretnú v našej krásnej soblahovskej prírode, 
urobia niečo pre svoje zdravie nielen fyzické, ale pri dnešnej 
uponáhľanej a pretechnizovanej dobe aj psychické a ľudsky 
pookrejú pri stretnutiach so svojimi známymi, ale aj s novými 
ľuďmi a nadviažu nové priateľstvá.

Za partiu, ktorá stála na začiatku tohto podujatia, želáme 
príjemné prežitie vianočných sviatkov v kruhu rodiny a veľa 
zdravia, šťastia v novom roku 2025.

Miro Ďuráči 
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ŠPORT
FUTBALOVÝ ROK V ZNAMENÍ ÚSPECHOV

Blíži sa koniec kalendárneho roka. Z futbalového 
pohľadu máme za sebou dve sezóny –  jarnú 
a jesennú. Obe dopadli na výbornú. Rok 
2024 bol po športovej stránke jeden z tých 
najúspešnejších. Bol v znamení radosti, 
víťazstiev a úspechov, ale i prehier, ktoré 

nepochybne patria k futbalu a k životu všeobecne.
Muži zaznamenali v tomto roku úspech v podobe postupu 

do vyššej okresnej súťaže. Po odohratí 15 zápasov jesennej 
časti zimujú na 8. mieste s bilanciou 7 výhier, 2 remízy 
a 6 prehier. Ako nováčik herne a výsledkovo rozhodne 
nesklamali, strelili 40 gólov, v tejto štatistike patria medzi tri 
najlepšie mužstvá. Nebyť zaváhaní v zápasoch s Bošácou, 
Čachticami alebo Zamarovcami, mohlo byť postavenie 
v tabuľke oveľa lepšie. Bodový rozostup v hornej časti 
tabuľky je veľmi tesný, v druhej polovici sezóny bude dôležité 
nadviazať na jesennú časť a ukázať, že potenciál tímu je ešte 
väčší, ako bol doteraz. Najlepším strelcom tímu a priebežne 
aj celej súťaže je Lukáš Jambor, ktorý strelil 18 gólov. Lukáš 
bol za svoje výkony počas roka nominovaný aj do ideálnej 
jedenástky 7. ligy a tiež jedenástky roka 2024. Mužov viedla 
trénerská dvojica Marián Tunega a Radoslav Balaj, asistenti 
Pavol Sady a Ondrej Breznický st.

Marián Tunega, muži: „Jesennú časť by som z pohľadu nás 
trénerov a realizačného tímu hodnotil kladne, pohybujeme 
sa v pokojných vodách v strede tabuľky. Výkonnosť mužstva 
bola vcelku vyvážená, boli zápasy dobré až veľmi dobré, ale 
ako každé mužstvo, ani my sme sa nevyhli slabším zápasom. 
Pozitívna je najmä útočná hra celého mužstva a počet 
strelených gólov, ale celkovo musíme popracovať aj na 
defenzívnej činnosti. Netýka sa to obrancov ako takých, ale 
celkovo hry celého tímu. Kabína je vekovo vyvážená, je v nej 
viacero skúsených futbalistov a šancu dostávajú pravidelne aj 
chlapci z dorastu, ktorí už sú a veríme, že aj budú prísľubom 
do budúcnosti a posunú futbal v Soblahove opäť trošku 
ďalej. Radi by sme poďakovali najmä fanúšikom za podporu 
na zápasoch, vedeniu klubu a v neposlednom rade našim 
chalanom v tíme.“

Mužstvo dorastu, rovnako ako aj mužov okúsilo vyššiu 
ligu. Priebežne zimujú na 9. mieste, ale rozhodne nie sú iba do 
počtu a dokázali potrápiť „papierovo” silnejších. Dorastencov 
počas uplynulého roka úspešne viedli Miroslav Zabadal 
a Radoslav Balaj.

Miroslav Zabadal, dorast: „Dorastenci OŠK Soblahov po 
postupe do IV. ligy U19 ZsFZ začali letnú prípravu v júli. Od 
17. augusta do 2. novembra sme odohrali s ostrieľanými 
účastníkmi IV. ligy 10 zápasov (so ziskom 8 bodov a skóre 
17:44). Chlapci od prvých zápasov zistili, že kvalita hry je 
iná, než v V. lige, z ktorej minulú sezónu postúpili. Zvýšili sa 
požiadavky na rýchlosť a presnosť hry, dôraz, individuálne 
schopnosti hráčov a mnohé iné. Tieto aspekty však niektorí 
hráči ešte nedokázali na jeseň napĺňať. Aj napriek tomu 
priebeh a výsledky zápasov s poprednými mužstvami súťaže 
(napr. Športové kluby Blava 2:2, Slávia Zeleneč 3:1 a MŠK 
Púchov 0:1) sú predzvesťou toho, že sme na správnej ceste. 
Strelcami gólov za náš tím boli: Matej Pagáč, Michal Halgoš, 
Juraj Gabriž, Juraj Vojtek, Michal Čaja a Vincent Tóth. 
Pozitívnym javom jesene bol aktívny prístup chlapcov na 
tréningoch aj v zápasoch a najmä snaha sa stále zlepšovať. 
Po chvíľke oddychu a zregenerovania nás čaká zimná 
príprava. Tá sa začne úvodom januára a bude uzavretá 

v marci štvordňovým sústredením. Mal by to byť dostatočný 
čas na to, aby sme sa dokázali pripraviť na jarnú časť sezóny 
2024/25. Tú chceme herne aj výsledkovo odohrať vo vyššej 
kvalite, ako na jeseň. Jesennú časť odohrali títo dorastenci: 
Daniel Bilík, Michal Čaja, Tomáš Drápal, Martin Drgo, Miroslav 
Dobiaš, Juraj Gabriž, Michal Halgoš, Timotej Holubek, Marek 
Jantošovič, Andreas Juriga, Dávid Juriga, Ján Kohút, Martin 
Michalec, Adrian Mrázik, Matej Pagáč, Matúš Sedláček, 
Samuel Sedláček, Viktor Štefánek, Vincent Tóth a Juraj 
Vojtek. Ďakujeme chlapcom za celý futbalový rok 2024.“  

Starší žiaci zaznamenali veľmi úspešnú jeseň. Mužstvo 
prevzal skúsený tréner zo susednej Mníchovej Lehoty Rado 
Pristach, ktorý svojou prácou výrazne prispel k tomu, že starším 
žiakom priebežne patrí 2. miesto (13 výhier, 1 remíza a 2 
prehry). Asistentmi trénera boli Jakub Kačena a Oliver Ukuš.

Radovan Pristach, U15: „Po príchode k mužstvu tri týždne 
pred súťažou bolo dôležité sa s chalanmi čo najskôr spoznať. 
Za hlavný a spoločný cieľ spolu aj s trénermi U13 bolo, aby 
sa každý jeden futbalom bavil, čo sa nám do značnej miery 
aj podarilo. Keďže sa počas jesennej časti veľa zápasov 
presúvalo a prekladalo na týždeň, tak tréningový proces bol 
značne obmedzený na jeden tréning počas týždňa. Keďže ide 
o kategóriu U15, tak dôležitou časťou tréningov bolo pripraviť 
chalanov na herný systém, ktorým sme sa chceli prezentovať. 
V niektorých zápasoch sa nám to podarilo viac, v iných 
menej, ale mužstvo má obrovský potenciál sa posunúť ešte 
viac dopredu počas jarnej časti či už v herných činnostiach, 
ale aj v systémových. Všetci chalani majú v sebe veľkú chuť 
hrať futbal a každý jeden z nich má veľký potenciál sa naďalej 
zlepšovať a svojím prístupom k tomu aj smerujú. Napriek 
úzkemu kádru považujem jesennú časť za úspešnú nie pre 
výsledky, ktoré sa dosiahli, ale pre ich prístup k tréningom 
a zápasom. Ambícia pred jarnou časťou zostáva rovnaká 
– baviť sa futbalom. Výsledky nie sú podstatné. O 87 gólov 
sa postaral celý káder. Najlepšími strelcami boli: 19 gólov 
Jerguš Moravčík, 16 gólov Maxim Remény, 13 gólov Samuel 
Sedláček, 9 gólov Oliver Minárik. Zimná príprava prebehne 
podľa počasia v priestoroch OŠK Soblahov a v telocvični 
ZŠ. Určite sa zúčastníme nejakého halového turnaja a podľa 
počasia sa budeme snažiť odohrať aj nejaké priateľské 
zápasy. Nakoniec chcem poďakovať všetkým, čo sa starajú 
o futbal v klube od vedenia klubu až po obec Soblahov a za 
podmienky, ktoré vytvárajú na športovanie pre deti.“

Mladší žiaci, rovnako ako ich starší rovesníci, potešili 
výsledkovo a aj herne. Mladších žiakov vedie Jakub Kačena, 
ktorý s mládežou pracuje už veľa rokov a pod jeho vedením 
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a asistentom Oliverom Ukušom sa hráči a hráčky posúvali 
herne aj osobnostne vpred.                                                                                      

Jakub Kačena, U13: „Po jesennej časti sme sa umiestnili 
na 5. mieste s bilanciou 9 výhier, 2 remízy a 4 prehry. Po 
predchádzajúcej sezóne nastal veľký progres, viacero hráčov 
sa posunulo k starším žiakom, a tak nastalo aj veľa zmien 
v zostave. Tím je silný najmä mentálne, s veľkou bojovnosťou 
dokáže s každým odohrať vyrovnanú partiu, váži si každý 
jeden strelený gól či získaný bod. Pravidelne nás v zápasoch 
dopĺňajú chlapci a dievčatá z kategórie U11. Najlepším 
strelcom je Makar Biriuk, ktorý strelil 12 gólov. Začiatkom 
októbra sme absolvovali spoločne s U15 víkendové futbalové 
sústredenie v rekreačnom zariadení Priedhorie a v novembri 
sme boli spoločne fandiť na prípravnom zápase slovenskej 
reprezentácie v zápase proti Portugalsku. Tím tvorí skvelá 
partia, a to je základ k úspešnej práci a napredovaniu. Chcem 
poďakovať rodičom za podporu a fandenie v zápasoch a tiež 
za ochotu a čas pri odvoze detí na zápasy mimo Soblahova.“

Naši najmenší, deti v prípravke do 9 a 11 rokov sú ukážkou 
toho, ako veľakrát nejde o to, či sa zápas vyhrá alebo prehrá. 
Ony hrajú futbal pre radosť, aby sa stretávali na tréningoch 
a učili sa nové veci. V posledných rokoch patrí veľká vďaka 
Romanovi Sedláčkovi a jeho asistentovi Lacovi Farkašovi, 
ktorí odvádzajú pri deťoch dobrú prácu. Detí je veľa, niekedy je 
potrebná aj pomoc iných. Počas jesennej časti na tréningoch 
a zápasoch pomáhali naši bývalí a skúsení futbalisti Tomáš 
Rehák a Ivan Halgoš. Ďakujeme im za ich prácu počas 
uplynulých mesiacov.  

Roman Sedláček, U11: „Jeseň patrila našim mladým 
futbalovým nádejám z kategórie U11. V priebehu jesennej 
časti odohrali 15 zápasov s výbornou bilanciou 13 víťazstiev 
a 2 prehier a zimujeme tak na 3. mieste. Naše mužstvo 
nastrieľalo impozantných 127 gólov a inkasovalo 48. 
Najväčším úspechom tejto sezóny bolo víťazstvo proti 
aktuálnemu lídrovi tabuľky AS Trenčín na ich domácom 

ihrisku v napínavom zápase, ktorý sme vyhrali 7:4. Charakter 
tímu – Tím U11 sa prezentoval nielen skvelými výsledkami, 
ale aj vlastnosťami, ktoré tvoria základ každého úspešného 
kolektívu: disciplína, víťazná mentalita a tímová spolupráca. 
Chlapci a dievčatá ukázali, že futbal je nielen o individuálnych 
výkonoch, ale najmä o schopnosti spolupracovať na ihrisku. 
V jesennej časti žiaril najmä Filip Majerčík, ktorý s 57 gólmi 
nielen ovládol tabuľku strelcov nášho tímu, ale stal sa 
aj priebežne najlepším strelcom celej súťaže. Skvele ho 
dopĺňala Nelly Fabová so 16 gólmi, ako aj Krištof Sedláček 
a Richard Farkaš, ktorí sa presadili 14-krát. Ich výkony boli 
kľúčové pri našich víťazstvách a stali sa príkladom pre celý 
tím. Základným stavebným kameňom nášho úspechu bol 
obranca Dominik Čaja, ktorý mal pod palcom celú defenzívu. 
Jeho spoľahlivý výkon a výborné čítanie hry zabezpečili, 
že náš tím dokázal odolávať súperovým útokom a vytvárať 
priestor na úspechy v ofenzíve. Dominik bol skutočným 
lídrom obrany. Nemôžeme zabudnúť ani na nášho brankára 
Sebastiana Madunického, ktorý počas celej jesennej časti 
predvádzal mimoriadne výkony. Jeho zákroky nám neraz 
pomohli udržať dôležité víťazstvá a jeho sebaistota dodávala 
celému tímu istotu v obrane. Našim mladým futbalistom 
patrí veľké poďakovanie za odhodlanie a skvelé výsledky. 
S takouto mentalitou a prístupom môžeme s optimizmom 
hľadieť do jarnej časti sezóny, kde budeme bojovať o ďalšie 
úspechy. Ďakujeme všetkým hráčom, trénerom a rodičom za 
ich podporu a nasadenie. Držte nám palce aj naďalej!“

Tomáš Rehák, U9: „Leto bolo začiatkom novej éry pre 
naše najmenšie futbalové nádeje. Vytváranie tímu chlapcov a 
dievčat kategórie U9 bolo príjemným zážitkom, najmä vďaka 
veľkému záujmu detí o tréningy a zápasy. Na tréningoch sme 
pravidelne vítali až 25 detí vo veku od 4 do 8 rokov, pričom 
zaujímavým faktom bolo, že často až polovicu tvorili dievčatá. 
Prvý majstrovský zápas bol pre nás všetkých výnimočný. Pre 
väčšinu detí to bol prvý kontakt so súťažným futbalom. Náš 
brankár Aďo Faltýnek si dokonca prvýkrát nasadil brankárske 
rukavice iba týždeň pred úvodným zápasom. Aj keď prvé dva 
zápasy výsledkovo nevyšli, naši najmenší sa postupne učili, 
že futbal nie je len o behaní za loptou. Od tretieho zápasu tím 
nabral na obrátkach a jesennú časť sme zakončili so slušnou 
bilanciou 8 výhier, 1 remíza a 6 prehier. V priebežnej tabuľke 
16 tímov sme na 7. mieste. V tejto kategórii však nejde 
o umiestnenie ani o počet strelených gólov. Hlavným cieľom 
je, aby deti mali radosť z futbalu, učili sa fungovať v kolektíve, 
rešpektovali pokyny trénerov a tešili sa na každý tréning a 
zápas. Ťahúňom a lídrom tímu bol Maťo Lukáč, ktorý ukazoval 
príklad ostatným. Príjemne prekvapil brankár Aďo Faltýnek, 
ale aj hráči Leo Ako a Mirko Repa. Veľkým talentom sa ukázali 
byť Lucas Mário Fabo a Peťko Kopunec. Medzi bojovníkov, 
ktorí vždy išli naplno, patrili Marko Buranský a Jakub Mikuš. 
Čo nás najviac teší, je fakt, že chlapci a dievčatá vytvorili 
skvelú partiu. V zápasoch vystupovali slušne a s rešpektom 
voči súperom, čo je základ pre ich ďalší rozvoj nielen vo 
futbale, ale aj v živote. Držte palce našej U9, aby v jarnej časti 
pokračovali s rovnakým nadšením a chuťou sa zlepšovať!“

Rok 2024 priniesol niekoľko pekných futbalových momentov. 
Postup mužov a dorastencov počas jednej sezóny do vyššej 
súťaže, to sa podarí zriedkavo. Teší nás dlhodobá, systematická 
práca s mládežou, ktorá prináša svoje ovocie. Za všetkým 
treba hľadať ľudí, ktorí sa počas roka zaslúžia o to, aby všetko 
fungovalo. Ďakujeme za pomoc sponzorom, obci Soblahov, 
funkcionárom, rodičom, trénerom, hospodárom, ktorí sa starajú 
o futbalový areál a všetkým hráčom a hráčkam OŠK Soblahov 
za predvedené výkony. Prajeme úspešný rok 2025.

Rastislav Kačena, OŠK Soblahov
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HRÁČI MESIACA – NAJLEPŠÍ BOLI OCENENÍ
Anketa Hráč mesiaca je ocenením pre najlepšieho hráča v každej kategórii nášho klubu. Toto uznanie získava hráč, ktorý počas 

daného mesiaca predviedol vynikajúce výkony, ukázal svoj talent, prístup k tréningom a zápasom a zároveň bol príkladom pre svojich 
spoluhráčov. Ocenenie reflektuje nielen jeho športové schopnosti, ale aj disciplínu, tímového ducha a chuť neustále sa zlepšovať.

 Víťaza ankety vyberajú tréneri na základe celkového prínosu pre tím a jeho výkonov na ihrisku. Sme hrdí na každého hráča, 
ktorý si toto ocenenie zaslúži.

OŠK SOBLAHOV: VIAC NEŽ LEN ŠPORT
OŠK nie je len o športových aktivi-

tách, tréningoch, zápasoch a výsled-
koch. Chod klubu je zložitý, pestrý 
a časovo náročný. Zahŕňa množstvo 
aktivít, úloh a povinností zodpoved-
ných ľudí, aby hráči mali vytvorené 
vhodné podmienky.

Neoddeliteľnou súčasťou je napr. 
práca hospodára, ktorá zahŕňa starost-
livosť o trávnik, polievanie, upratovanie 
a pranie dresov. Členovia výboru orga-
nizujú dopravu na zápasy, zabezpečujú 
technické podmienky a pomôcky na 
tréningové jednotky, občerstvenie pre 
mužstvá, zásobovanie, predaj v bufete, 
usporiadateľskú službu, realizáciu ka-
merových záznamov a ich archiváciu. 
Tréneri pripravujú hráčov na tréningy 
a zápasy a plnia mnoho ďalších úloh.

Jednou z hlavných úloh jesene 
bolo odkanalizovanie budovy starých 
kabín, uloženie kanalizačných žľabov, 

splanírovanie terénu a oprava sietí za bránami a na multifunkčnom ihrisku.
Môžeme povedať, že všetky tohoročné úlohy sme majstrovsky zvládli. A to vďaka 

vám, členovia výboru, tréneri, fanúšikovia, sponzori a rodičia detí v žiackych kate-
góriách či iní priatelia a podporovatelia klubu. Možno to nevieme vždy doceniť, ale 
vážime si to a ďakujeme vám.

Naša spoločná práca má zmysel. Takmer 100 hráčov a hráčok v mládežníckych 
mužstvách a ďalších 30 hráčov A-mužstva alebo starých pánov je tým motorom. 
OŠK je najväčšou organizáciou v obci a prajeme si, aby bola funkčnou, inšpirujúcou 
komunitou generácií, ktorých futbal spojil a bude spájať aj naďalej.

Daniel Mrázik

Kolektív OŠK
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POZÝVAME VÁS

 KALENDÁR OBCE SOBLAHOV NA ROK 2025

Aké bývali Vianoce v minulosti?
Aké bývali Vianoce v minulosti v našej obci si môžete pozrieť počas vianočných sviatkov v Sedliackom dome. Čo nesmelo 

chýbať na prestretom štedrovečernom stole, aké tradičné vianočné pokrmy boli súčasťou Vianoc, ale i narodenie Ježiška 
v Betleheme. Počas Vianoc bude Sedliacky dom otvorený po polnočnej svätej omši i na sviatok sv. Štefana.

1.3.2025           Fašiangový sprievod a pochovávanie basy
8.3.2025          Festival Hory, film a my

Prípadné zmeny v plánovaných akciách sa dozviete na www.soblahov.sk a prostredníctvom miestneho rozhlasu.
Srdečne vás pozývame na kultúrno-spoločenské podujatia!

Ponúkame vám ďalšie vydanie Kalendára obce Soblahov na rok 2025.
Kalendár obsahuje fotografie z diania v obci, zo školských, mimoškolských, športových či turistických 

aktivít a podujatí, fotografie z činnosti spoločenských organizácií, spolkov a združení, taktiež fotografie 
z kultúrnych i cirkevných akcií. Pod každou fotografiou nájdete pútavý popis. Súčasťou sú informácie   
o plánovaných podujatiach počas roka, obsahuje dátumy vývozu odpadov, kontakty a iné zaujímavosti.

Kalendár si môžete zakúpiť na Obecnom úrade v Soblahove.
Cena je nezmenená: 3 €/1 kus.

SPOLOČENSKÁ KRONIKA OPUSTILI NÁS:
Jozef Ďuďák               vo veku 75 rokov
Ján Ďuďák                 vo veku 83 rokov

NARODILI SA:
Karolína Kopáčiková,
Vanesa Trúsiková, Noel Halgoš

Počet obyvateľov k 15.12.2024:          2373

UZAVRELI MANŽELSTVO: 
Katarína Garajová a Filip Ševčík
Natália Vilhančeková a Šimon Král
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26.1.2025 o 17:00 hod. 
SÁLA PD

vstupenky v predpredaji na OcÚ 
Soblahov

ROK 2024 V ČÍSLACH:
Prihlásení na trvalý pobyt:   46
Odhlásení:      36
Narodené deti:      9
Úmrtie:      19


